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Deltagare 
 
 Namn Kl. Uppgift Ytterligare 

information 
Närvarande 
medlemmar 

Haapaniemi Timo 15:00 - 17:10 ordförande  

 Aallonharja Piia 15:00 - 17:10 I vice ordförande  
 Aintila Anna 15:00 - 17:10 ledamot  
 Granström Anneli 15:00 - 17:10 ledamot  
 Harinen Ari 15:00 - 17:10 ledamot  
 Kaihlaranta Kati 15:00 - 17:10 ledamot  
 Kajanti Carl-Johan 15:00 - 17:10 ledamot  
 Kaurila Matti 15:00 - 17:10 ledamot  
 Kilappa Antti 15:00 - 17:10 ledamot  
 Myllyniemi Markus 15:00 - 17:10 ledamot  
 Sahiluoma Anna 15:15 - 17:10 ledamot anlände under 

behandlingen av § 
393 

 Fleming Johanna 15:00 - 17:10 ersättare  
 Frimodig Josephine 15:00 - 17:10 ersättare  
 Björk Tony 15:00 - 17:10 kommunfullmäktiges 

ordförande 
 

 Hyvärinen Reetta 15:48 - 17:10 fullmäktiges I vice 
ordförande 

anlände under 
behandlingen av § 
397 

 Hakapää Minna 15:10 - 17:10 fullmäktiges II vice 
ordförande 

anlände under 
behandlingen av § 
391 

 Sailas Virpi  15:12 - 17:10 kommundirektör, 
föredragande 

anlände i början av 
§ 393 

 Suihkonen Jaana  15:00 - 17:10 förvaltningsdirektör föredragande under 
§ 390 - 392 

 Lindell Esa 15:00 - 17:10 ekonomidirektör  
 Kauppinen Anna-

Kaisa  
15:12 - 17:10 direktör för 

samhällstekniska 
väsendet 

anlände i början av 
§ 393 

 Mäkinen Seppo  15:12 - 15:39 planläggningsarkitek
t 

närvarande § 393 

 Suni Marko  15:00 - 17:10   
 Helasharju Teemu  16:04 - 16:40 projektingenjör närvarande § 394 
 Ekström Gunnel  15:00 - 17:10 ledningens 

assistent, 
protokollförare 

 

 
Frånvarande Kjerin Ulf, II vice ordförande  
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 Huhmarniemi Saara, ledamot  

 
 
Underskrifter 
  
 
 Timo Haapaniemi Gunnel Ekström  
 ordförande protokollförare 
 
 
Justering av protokollet Protokollet är justerat och godkänt 27.11.2023 
 
   
 
  Ari Harinen   Kati Kaihlaranta 
  protokolljusterare  protokolljusterare 
 
 
Framläggning av protokollet 
 

Det justerade protokollet hålls till allmänt påseende på kommunens 
webbplats 28.11.2023  
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Sammanträdets laglighet och beslutförhet 
Kommunstyrelsen 20.11.2023 § 390  
    

 
 

 
Beslutsförslag Ordföranden konstaterar sammanträdet vara lagligen sammankallat och 

beslutfört. 
 

Beslut Sammanträdet konstaterades vara lagligen sammankallat och beslutfört. 
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Justering av protokollet och val av protokolljusterare 
 
Kommunstyrelsen 20.11.2023 § 391    
    

 
Beredare Ledningens assistent Gunnel Ekström, 

fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi 
 
Beslutsförslag Kommunstyrelsen beslutar 

 
1. välja två protokolljusterare att justera protokollet från detta 
sammanträde 
 
2. justera protokollet elektroniskt i enlighet med följande tidtabell: 
 
Torsdag 23.11.2023 skickas protokollet per e-post till 
protokolljusterarna, som meddelar sitt godkännande senast måndag 
27.11.2023. Om sekreteraren inte får ett meddelande om 
godkännande senast vid denna tidpunkt, anses protokollet vara 
godkänt. Protokollet undertecknas elektroniskt. 
 
Protokollet är offentligt framlagt tisdag 28.11.2023 på kommunens 
webbplats. Den allmänna besvärstiden inleds torsdag 7.12.2023. 
 

Beslut Kommunstyrelsen beslutade enhälligt enligt förslaget. 
 
Till protokolljusterare valdes Ari Harinen och Kati Kaihlaranta. 
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Begäran om omprövning av kommunstyrelsens beslut gällande besättande av tjänsten som 
bildningsdirektör 11.9.2023 § 282 
Kommunstyrelsen 20.11.2023 § 392    
897/01.01.01/2020  
 
 
Beredare förvaltningsdirektör Jaana Suihkonen 
 fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi, tfn 09 29671 (växel) 

 
Beslutsförslag Förvaltningsdirektör Jaana Suihkonen      
 
 Kommunstyrelsen beslutar upphäva sitt beslut 11.9.2023 § 282 om 

besättande av tjänsten som bildningsdirektör och remitterar ärendet för ny 
beredning för ledigförklarande av tjänsten på nytt. 

 
Behandling Förvaltningsdirektör Jaana Suihkonen fungerade som föredragande under 

denna paragraf och presenterade ärendet vid sammanträdet. 
 

Kommunfullmäktiges II vice ordförande Minna Hakapää anlände till 
sammanträdet under behandlingen av denna paragraf kl. 15.10. 

 
Beslut Kommunstyrelsen beslutade enhälligt enligt förslaget. 
 
För kännedom alla som sökt tjänsten 
 
Redogörelse Motiveringar till beslutsförslaget:  
  
 Rätt att framställa en begäran om omprövning och tidsfrist: 
 
 Enligt 137 § i kommunallagen får omprövning begäras och 

kommunalbesvär anföras av den som ett beslut avser eller vars rätt, 
skyldighet eller fördel direkt påverkas av beslutet (part) samt av 
kommunmedlemmarna. En begäran om omprövning ska enligt 138 § i 
kommunallagen framställas inom 14 dagar från delfåendet av beslutet. 

 
 Enligt 19 § i lagen om elektronisk kommunikation i myndigheternas 

verksamhet anses en handling ha blivit delgiven den tredje dagen efter att 
meddelandet sändes, om inte något annat visas. 

 
 Beslutet har delgetts ändringssökanden per e-post 19.9.2023 och 

omprövningsbegäran har inkommit till kommunens registratur 6.10.2023. 
Den som framställt omprövningsbegäran är part i ärendet och 
omprövningsbegäran har gjorts inom den fastställda tidsfristen. 
Omprövningsbegäran tas således till prövning. 

 
 Det centrala innehållet i omprövningsbegäran 
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 Ändringssökanden kräver att beslutet upphävs som lagstridigt och att han 

väljs till tjänsten som en mer meriterad sökande. Ändringssökande anser 
att beslutet strider mot de allmänna rättsskyddsprinciperna inom god 
förvaltning och att beslutsfattandet innehåller både form- och sakfel. 

 
 I omprövningsbegäran lyfts fram att i besättandet av tjänsten som 

bildningsdirektör fungerade kommundirektören som föredragande och att 
kommundirektören också i den till tjänsten valda personens ansökan 
angetts som referens. Därför kan man inte anta att föredraganden har 
agerat opartiskt i föredragningen av ärendet. Ändringssökanden hänvisar 
till jävsgrunderna i förvaltningslagen och till kraven om förvaltningens 
opartiskhet. 

 
 I omprövningsbegäran framförs vidare att lagstiftningen förpliktar att man i 

valet av tjänsteinnehavare tillämpar de allmänna utnämningsgrunderna i 
125 § i grundlagen och genom att utvärdera vem av sökandena som är 
den mest meriterade. Meriterna ska utvärderas särskilt i förhållande till de 
viktningar som arbetsgivaren meddelat och som framgår av 
ansökningsannonsen. Ändringssökanden anser att kommunstyrelsens 
beslut om val av tjänsteinnehavare strider mot 125 § i grundlagen. 

 
 Ändringssökanden har utvärderat sina meriter i förhållande till den till 

tjänsten valda personens. Då ansökningstiden gick ut har 
ändringssökanden haft erfarenhet av att sköta tjänsten som 
bildningsdirektör och sektordirektör, medan den till tjänsten valda personen 
inte har sådan erfarenhet. Ändringssökanden har längre erfarenhet av 
ledningsuppgifter inom kommunal förvaltning, med omfattande behörighet 
vad gäller utbildning, mer omfattande kännedom om sektorn och 
erfarenhet av informationsledarskap. I ändringssökandens 
lämplighetsbedömning har inte framkommit något sådant som skulle kunna 
medföra olägenheter eller utgöra en riskfaktor för skötandet av tjänsten 
som bildningsdirektör. 

 
 Ändringssökandens modersmål är svenska och han har språkexamina för 

statsförvaltningen i finska (utmärkta kunskaper). Den till tjänsten valda 
personens modersmål är finska och enligt hennes egen bedömning 
(LinkedIn) är hennes kunskaper i svenska begränsade. Ändringssökanden 
för fram att intervjugruppen i sin jämförelse mellan sökandena konstaterat 
att den till tjänsten valda personens språkkunskaper är de sämsta av de 
fyra toppkandidaterna. 

 
 I omprövningsbegäran lyfts fram att medlemmarna i intervjugruppen har 

utvärderat sökandenas lämplighet för tjänsten med ett 
poängsättningssystem enligt vilket sökanden har ställts i ordning vad gäller 
de kritiska framgångsfaktorerna. Ändringssökanden ifrågasätter 
intervjugruppens kompetens för att tolka lämplighetsbedömningen. 
Poängsättningen har inte varit objektiv, utan poängen har delats ut så att 
man fått det resultat man vill ha. Lösningen kan heller inte grundas på 
sådana kriterier som inte nämnts i ansökningsannonsen, utan sökandena 
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ska utvärderas i förhållande till de i förväg fastställda valkriterierna och de 
konkreta arbetsuppgifterna.  

  
 Ändringssökanden anser dessutom att kommunstyrelsens beslut strider 

mot det i diskrimineringslagen fastställda förbjudet om diskriminering på 
grund av språk. Eftersom kommunstyrelsen till tjänsten valt en person som 
inte uppfyller tjänstens språkkrav, har man agerat lagstridigt och 
diskriminerat ändringssökanden som sökande. 

 
 Ändringssökanden kräver att kommunstyrelsens beslut om besättande av 

tjänsten som bildningsdirektör inte verkställs innan avgörandet gällande 
omprövningsbegäran vinner laga kraft. 

 
 Omprövningsbegäran ingår som tilläggsmaterial till detta beslutsförslag. 
 
 Rättslig bedömning av ärendet 
 
 Enligt 6 § i förvaltningslagen ska en myndighets åtgärder vara opartiska. 

Om jäv regleras i 27 § i förvaltningslagen och enligt paragrafen får en 
tjänsteman inte delta i behandlingen av ett ärende eller vara närvarande 
vid behandlingen, om tjänstemannen är jävig. 

 
 Enligt förvaltningslagens förarbete (RP 72/2002 rd, 27 §:s detaljmotivering) 

är de uttryck som i bestämmelsen används i fråga om deltagande i och 
närvaro vid behandlingen av ett ärende innehållsmässigt omfattande. Med 
dem avses inte endast själva beslutsfattandet, utan också åtgärder som 
omedelbart föregår avgörandet, beredning och föredragning av ärende.  

  
 I 28 § i förvaltningslagen stadgas om jävsgrunder. Enligt lagrummets första 

moment, andra punkt är en tjänsteman jävig om tjänstemannen eller en 
närstående till honom eller henne biträder eller företräder en part eller den 
för vilken avgörandet i ärendet kan väntas medföra synnerlig nytta eller 
skada (s.k. ombudsjäv). Enligt punkt 7 är en tjänsteman dessutom jävig om 
tilltron till tjänstemannens opartiskhet av något annat särskilt skäl 
äventyras (s.k. generalklausul om jäv). 

 
 Enligt förvaltningslagens förarbete (RP 72/2002 rd, 28 §:s detaljmotivering) 

innehåller momentets 7:de punkt en generalklausul om jäv. Enligt nämnda 
lagrum är en tjänsteman jävig, om tilltron till hans opartiskhet av något 
annat särskilt skäl äventyras. Frågan om s.k. jäv i andra instans ska 
bedömas med stöd av generalklausulen. Med jäv i andra instans avses att 
tjänstemannen har deltagit i en tidigare behandling av ärendet hos en lägre 
myndighet. Jäv som beror på att tjänstemannen har avgett ett utlåtande 
eller framfört sin åsikt i ett ärende som det har ankommit på en annan 
myndighet att avgöra har av hävd jämställts med jäv i andra instans. 
Generalklausulen om jäv kan ibland också tillämpas som kompletterande 
grund i situationer där en eller flera av de andra uttryckliga jävsgrunderna 
inte förverkligas, men i situationen ändå förekommer drag som kan 
jämföras med dem. 
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 I Vasa förvaltningsdomstols avgörande 14.04.2011 11/0168/3 handlade 

det om en liknande situation, då person A som sökt en tjänst i församlingen 
har angett kyrkorådets vice ordförande som referens i sin ansökan. 
Sökande B hade begärt omprövning av kyrkorådets beslut om valet av A 
och kyrkorådets vice ordförande som angetts som referens hade inte 
deltagit i beslutsfattandet i fråga. Kyrkorådets vice ordförande som 
fungerat som referens hade ändå deltagit i kyrkorådets behandling av 
omprövningsbegäran och efter att det tidigare beslutet upphävts på grund 
av en formalitet föreslagit att A väljs till tjänsten. 

 
 Förvaltningsdomstolen konstaterade att referensen i utgångsläget förordar 

en kandidat i tjänstevalet och att referensens ställning således påminner 
om en situation där personen biträder eller företräder parten. Tilltron till 
kyrkorådsmedlemmens opartiskhet hade äventyrats på det sätt som avses 
i förvaltningslagen 28 § 1. mom. punkt 7, när en person som utsetts som 
referens deltagit i beslutsfattandet i valet av tjänsteinnehavare, där hen 
fungerat som en av sökandenas referens. Kyrkorådets vice ordförande har 
således varit jävig. 

 
 Hörande av part 
 
 Enligt 34 § 1 mom. i förvaltningslagen ska en part innan ett ärende avgörs 

ges tillfälle att framföra sin åsikt om ärendet och avge sin förklaring med 
anledning av sådana yrkanden och sådan utredning som kan inverka på 
hur ärendet kommer att avgöras. 

 Ett ärende får enligt 34 § 2. mom. punkt 5 i förvaltningslagen avgöras utan 
ett hörande, om hörandet är uppenbarligen onödigt. 

 I ärendet har det ansetts finnas behov av att höra den till tjänsten valda 
personen. Hon har sänts en skriftlig begäran om hörandet 2.11.2023. Den 
som ska höras gav inte inom tidsfristen ett bemötande till begäran om 
hörandet. Hörande av de andra sökandena har enligt 28 § 2 mom. punkt 5 
i förvaltningslagen ansetts vara uppenbart onödigt, eftersom de inte begärt 
omprövning av kommunstyrelsens beslut 11.9.2023 § 282 som gäller 
besättande av tjänsten som bildningsdirektör och beslutet inte direkt 
påverkar deras rättsliga ställning. 

 
 Slutsatser 
 
 Enligt 144 § i kommunallagen tillämpas på begäran om omprövning, till 

den del något annat inte föreskrivs i kommunallagen, det som föreskrivs i 
förvaltningslagen. 

 I § 49 g i förvaltningslagen bestäms att när myndigheten tagit upp en 
begäran om omprövning kan den ändra eller upphäva förvaltningsbeslutet 
eller avslå begäran om omprövning. Enligt lagens förarbete (RP 226/2009) 
kan ärendet vid sidan av upphävande återförvisas för ny behandling till den 
myndighet som i första instans har fattat beslutet. 
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 Kommunstyrelsen anser med hänvisning till det ovan nämnda, att tilltron till 

föredragandens opartiskhet har äventyrats på det sätt som avses i 28 § 1 
mom. punkt 7 i förvaltningslagen då hon i ansökan för den till tjänsten 
valda personen har angetts som referens. Med hänvisning till Vasa 
förvaltningsdomstols ovannämnda avgörande kan man konstatera att i 
uppfyllandet av jäv enligt generalklausulen beaktas det att fungerande som 
referens också påminner om en annan jävsgrund, där en tjänsteman skulle 
vara jävig om hen biträder eller företräder en part eller den för vilken 
avgörandet i ärendet kan väntas medföra synnerlig nytta eller skada. 

 Kommunstyrelsen konstaterar dessutom att fungerande som referens kan 
likställas med den situation som nämns i förarbetet för 28 § i 
förvaltningslagen där en tjänsteman har framfört sin åsikt i ett ärende som 
det har ankommit på en annan myndighet att avgöra. 

 
 Utgående från det ovannämnda anser kommunstyrelsen att det i 

beslutsfattandet skett ett förfaringsfel och därför ska beslutet upphävas och 
remitteras för ny beredning för att ledigförklara tjänsten på nytt. Skötseln 
av tjänsten har innan det lagakraftvunna valet av tjänsteinnehavare 
genomförts med tillfälliga tjänstearrangemang och grundar sig på ett 
separat beslut. 

 
 Kommunstyrelsen anser att det i det här skedet inte finns behov av att ta 

de andra i begäran framförda aspekterna till prövning eftersom beslutet 
och till följd av det valet av tjänsteinnehavare upphävs på grund av 
förfaringsfelet som beror på generalklausulen om jäv. Kommunstyrelsen 
uppmanar att man då tjänsten ledigförklaras på nytt, i behövlig omfattning 
också beaktar de övriga aspekterna som framförts i omprövningsbegäran. 

 
 Tilläggsmaterial: Omprövningsbegäran (inkommit 5.10.2023)    
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Kyrkslätts kommuns utlåtande om tillämpning av MKB-förfarandet från fall till fall i projektet 
för ombyggnad av GolfSarfvik Oy:s golfbana 
Kommunstyrelsen 20.11.2023 § 393    
814/11.01.00/2023  
 
 
Beredare planläggningsarkitekt Seppo Mäkinen, 
 fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi, tfn 09 29671 (växel) 

 
Beslutsförslag Kommundirektör Virpi Sailas   
 
 Kommunstyrelsen beslutar ge NTM-centralen i Nyland det bifogade 

utlåtandet om tillämpning av förfarandet vid miljökonsekvensbedömning 
från fall till fall på ombyggnadsprojektet för GolfSarfvik Oy:s golfbana. 

 
Behandling Kommundirektör Virpi Sailas, direktör för samhällstekniska väsendet Anna-

Kaisa Kauppinen och planläggningsarkitekt Seppo Mäkinen anlände till 
sammanträdet i början av denna paragraf kl. 15.13. Planläggningsarkitekt 
Seppo Mäkinen presenterade ärendet vid sammanträdet. Ledamot Anna 
Sahiluoma anlände till sammanträdet under behandlingen av denna 
paragraf kl. 15.15. 

 
Ordföranden förklarade diskussionen avslutad och konstaterade att 
ledamot Matti Kaurila under diskussionens gång hade gett följande förslag 
om tillägg: 
 
Tillägg i början av punkten Yhteenveto (Sammandrag): 
 
”Kyseessä on Kirkkonummen kunnalle elinkeinopoliittinen hanke, joka 
myös edistää kirkkonummelaisten asukkaiden virkistysmahdollisuuksia 
parantamalla kentän toimivuutta. Lähiaikoina on käynnistymässä alueen 
lähettyvillä rakentamishankkeita, kuten Datakeskus ja Sarvikinportin 
kunnallistekniikan rakentaminen, joista syntyviä puhtaita ylijäämämassoja 
voidaan mahdollisesti hyödyntää näin lähellä sijaitsevan golfkentän 
perusparannushankkeessa. YVA-menettelyn tarpeellisuuteen on 
Uudenmaan ELY-keskus paras asiantuntija ottamaan kantaa.” 
 
(För Kyrkslätts kommun är det ett näringspolitiskt projekt som också 
främjar Kyrkslättsbornas rekreationsmöjligheter genom att förbättra banans 
funktion. Inom kort startar byggprojekt i närheten av området, så som 
Datacentralen och byggandet av kommunaltekniken på Sarvviksporten. 
Rena överskottsmassor som uppstår i dessa byggprojekt kan eventuellt 
utnyttjas i projektet för ombyggnad av golfbanan, som ligger så pass nära. 
NTM-centralen i Nyland är den bästa experten på att ta ställning till om 
MKB-förfarande är nödvändigt.) 
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Förslaget om tillägg understöddes av Timo Haapaniemi, Piia Aallonharja, 
Anneli Granström, Carl-Johan Kajanti, Antti Kilappa, Josephine Frimodig 
och Anna Aintila. 
 
Förslaget om tillägg godkändes enhälligt efter att ordföranden hört sig för 
om det. 
 
 
Planläggningsarkitekt Seppo Mäkinen lämnade sammanträdet efter 
behandlingen av ärendet kl. 15.39. 

 
 
Beslut Kommunstyrelsen beslutade enhälligt ge NTM-centralen i Nyland det 

bifogade utlåtandet om tillämpning av förfarandet vid 
miljökonsekvensbedömning från fall till fall på ombyggnadsprojektet för 
GolfSarfvik Oy:s golfbana med följande tillägg i början av punkten 
Yhteenveto (Sammandrag): 
 
”Kyseessä on Kirkkonummen kunnalle elinkeinopoliittinen hanke, joka 
myös edistää kirkkonummelaisten asukkaiden virkistysmahdollisuuksia 
parantamalla kentän toimivuutta. Lähiaikoina on käynnistymässä alueen 
lähettyvillä rakentamishankkeita, kuten Datakeskus ja Sarvikinportin 
kunnallistekniikan rakentaminen, joista syntyviä puhtaita ylijäämämassoja 
voidaan mahdollisesti hyödyntää näin lähellä sijaitsevan golfkentän 
perusparannushankkeessa. YVA-menettelyn tarpeellisuuteen on 
Uudenmaan ELY-keskus paras asiantuntija ottamaan kantaa.” 
 
(För Kyrkslätts kommun är det ett näringspolitiskt projekt som också 
främjar Kyrkslättsbornas rekreationsmöjligheter genom att förbättra banans 
funktion. Inom kort startar byggprojekt i närheten av området, så som 
Datacentralen och byggandet av kommunaltekniken på Sarvviksporten. 
Rena överskottsmassor som uppstår i dessa byggprojekt kan eventuellt 
utnyttjas i projektet för ombyggnad av golfbanan, som ligger så pass nära. 
NTM-centralen i Nyland är den bästa experten på att ta ställning till om 
MKB-förfarande är nödvändigt.) 
 
Det korrigerade utlåtandet ingår som bilaga till protokollet. 

 
För kännedom 
 
Redogörelse  

Närings-, trafik- och miljöcentralen i Nyland (NTM-centralen) begär av 
Kyrkslätts kommun ställningstagande till huruvida användningen av 
överskottsjord för ombyggnad av GolfSarfvik Oy:s golfbana förutsätter 
förfarande vid miljökonsekvensbedömning (MKB). Ställningstagandet ska 
ges senast 30.11.2023.  
 
Bakgrund till projektet 
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GolfSarfvik Oy:s Old Course-bana, som ligger i byn Sarvvik på cirka 9 
kilometers avstånd från Kyrkslätts centrum, ska iståndsättas. Väster om 
objektet finns sjön Finnträsk och öster om objektet Stensvikfjärden, som 
har ett naturskyddsområde på sin strand. Norr om projektområdet ligger 
bostadshus, småföretag och ett daghem. Det finns bosättning också väster 
om området, i samma riktning placeras också en nyare golfbana. På 
området gäller Sarvviks detaljplan, som vann laga kraft 2005. 
 
För närvarande förhindrar höjdläget och formen på banans botten 
ordnande av effektiv ytavvattning. Under regniga perioder torkar banan inte 
väl och det har kommit avbrott i spelsäsongen. Syftet är att modernisera 
banan genom utformning samt nya dränerings- och bevattningssystem. 
Också elektriciteten förnyas på banan. 
 
Ombyggnaden av banan kräver marksubstanser för att de planerade 
höjningarna, utformningarna och andra konstruktionerna ska kunna 
genomföras. Enligt planen är behovet av jordmassor sammanlagt cirka 200 
000 m3 (konstruktionsteoretisk volym). I byggandet är syftet att utnyttja 
oförorenade överskottsjordar som hämtas från byggplatser i 
huvudstadsregionen.  
 
Avsikten är att geomföra projektet i två faser och det beräknas ta 
sammanlagt cirka 2–3 år. I första fasen ordnas transporterna i huvudsak 
genom Finnbyvägen (sammanlagt cirka 5 000 lass) och i andra fasen 
genom Sarvviksvägen (sammanlagt cirka 8 000 lass). 
Marksusbstanstransporterna sker vardagar kl. 7–18. Dagligen körs i 
genomsnitt cirka 10–20 lass/dag fram och tillbaka. 
 
Konsekvenserna för ytvatten och arbetsplatstrafiken under byggtiden har i 
detta skede identifierats som sannolikt betydande konsekvenser. 
Arbetsplatstrafiken orsakar bl.a. buller och medför också konsekvenser för 
trafiksäkerheten. 
 
Behov av miljökonsekvensbedömning 
 
Miljökonsekvensbedömningen grundar sig på lagen och förordningen om 
förfarandet vid miljökonsekvensbedömning. Förfarandet tillämpas på alla 
projekt som sannolikt har betydande miljökonsekvenser (lagen om om 
förfarandet vid miljökonsekvensbedömning, MKB-lagen, 252/2017, 3 §). 
Byggande av golfbana ingår inte i projektförteckningen som ingår i bilaga 1 
till MKB-lagen. I projektförteckningen anges de projekt och ändringar av 
projekt som undantagslöst ska bedömas i förfarandet.  

 
 MKB-förfarandet tillämpas enligt 3 § i MKB-lagen också i enstaka fall när 

ett projekt som inte omfattas av förteckningens tillämpningsområde kan 
antas medföra betydande miljökonsekvenser som, även med de 
sammantagna konsekvenserna av olika projekt, till sin natur och 
omfattning kan jämföras med konsekvenserna av projekt som avses i 
bilaga 1 till MKB-lagen. Vid beslutsfattandet beaktas projektets 
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egenskaper, läge och konsekvensernas karaktär på det sätt som föreskrivs 
i bilaga 2 till MKB-lagen. 
 
När förfarandet tillämpas i dess första skede utarbetar den 
projektansvarige ett bedömningsprogram, alltså en plan för hur man har för 
avsikt att utreda miljökonsekvenserna av de olika alternativen som valts för 
genomförandet av projektet och att jämföra konsekvenserna. I det andra 
skedet utreds konsekvenserna av alternativen med fokus på sannolikt 
betydande konsekvenser som projektet medför. I beskrivningen av 
miljökonsekvensbedömningen som ska utarbetas i samband med 
förfarandet redovisas resultaten av bedömningen. MKB-
beskrivningsskedet avslutas med att kontaktmyndigheten drar en 
motiverad slutsats av bedömningsbeskrivningen, dvs. en motiverad 
slutsats från kontaktmyndigheten om betydande miljökonsekvenser av 
projektet. 
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Kyrkslätts kommuns utlåtande om programmet för miljökonsekvensbedömning gällande 
förbättring av stamväg 51 mellan Sunnanvik och Munkkulla, UUDELY/13906/2023 
Kommunstyrelsen 20.11.2023 § 394    
504/11.01.02/2023  
 
 
Beredare Trafikplanerare Marko Suni 
 Projektingenjör Teemu Helasharju 
 Kommunarkitekt Tero Luomajärvi 
 fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi, tfn 09 29671 (växel) 

 
Beslutsförslag Kommundirektör Virpi Sailas   
 
 Kyrkslätts kommunstyrelse beslutar 

 
1 
ge NTM-centralen i Nyland Kyrkslätts kommuns utlåtande om programmet 
för miljökonsekvensbedömning gällande förbättring av stamväg 51 mellan 
Sunnanvik och Munkkulla 
 
2 
justera protokollet för denna paragrafs del vid sammanträdet. 

 
Behandling Denna paragraf behandlades efter § 404. 
 

Direktör för samhällstekniska väsendet Anna-Kaisa Kauppinen och 
trafikplanerare Marko Suni presenterade ärendet vid sammanträdet. 
Projektingenjör Teemu Helasharju var också närvarande under denna 
paragraf. 
 
Ordföranden förklarade diskussionen avslutad och konstaterade att det 
under diskussionen hade getts ändrings- och tilläggsförslag enligt följande: 
 
Föredragandens förslag till ändring i utlåtandet vid sammanträdet: 
 
Meningen ”Tehdas työllistää noin 600 henkilöä ja vihreän siirtymän 
mukainen tehtaan laajennus mahdollistaa 300 uuden työpaikan 
syntymisen.” (Fabriken sysselsätter cirka 600 personer, och utvidgningen 
av fabriken enligt grön omställning möjliggör 300 nya arbetsplatser.) 
ersätts med följande mening: ”Yhtiö työllistää Suomessa noin 600 henkilöä 
ja vihreän siirtymän mukaiset toimenpiteet mahdollistavat noin 300 uuden 
työpaikan syntymisen.” (Bolaget sysselsätter i Finland cirka 600 personer, 
och åtgärderna enligt grön omställning möjliggör cirka 300 nya 
arbetsplatser.)   
 
Förslaget godkändes enhälligt. 
 
 

mailto:fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi
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Ledamot Matti Kaurilas ändringsförslag: 
Ändring på sida 2, orden ”myös vaihtoehto” (också ... alternativ) ersätts 
med orden:  ”ensisijaisena vaihtoehtona” (som primärt alternativ) ... 
Det vill säga meningen lyder: 
”Kirkkonummen kunta pitää erittäin tärkeänä, että suunnittelun 
lähtökohtana arvioidaan ensisijaisena vaihtoehtona kolmen (nelikaistatie 
100 km/h) vaikutukset ympäristöön.” (Kyrkslätts kommun anser att det är 
mycket viktigt att planeringen utgår ifrån att man som primärt alternativ 
bedömer inverkningarna av alternativ tre (fyrfilig väg 100 km/h) på miljön.) 
 
Ändringsförslaget understöddes av Timo Haapaniemi, Piia Aallonharja och 
Antti Kilappa. 
 
Ändringsförslaget godkändes enhälligt efter att ordföranden hört sig för om 
det. 
 
 
Ledamot Matti Kaurilas ändringsförslag: 
Ändring och strykning av en mening, sida 2, slutet av stycket så här: 
”Hankkeella saattaa olla vaikutusta Pedersinportin asemakaavan sisältöön, 
minkä seurauksena kunta odottaa alustavia suunnitelmia uusista 
liittymäjärjestelyistä. Suunnittelussa on varauduttava katuyhteyden 
toteuttamiseen Bro-Kolsarin suunnasta.” (Projektet kan påverka innehållet i 
detaljplanen för Pedersporten. Till följd av detta väntar kommunen på 
preliminära planer för nya anslutningsarrangemang. Vid planeringen ska 
man vara beredd på byggande av en gatuförbindelse från Bro-
Kolsarbyhållet.) 
 
Ändringsförslaget understöddes av Carl-Johan Kajanti, Anneli Granström, 
Timo Haapaniemi, Piia Aallonharja och Antti Kilappa. 
 
Ändringsförslaget godkändes enhälligt efter att ordföranden hört sig för om 
det. 
 
 
Ordförande Timo Haapaniemis tilläggsförslag: 
Tillägg på sida 5:  
Tilläggsstycke efter fjärde stycket på sida fyra ... ”Lisäksi vireillä on 
muitakin kaavahankkeita.” (”Dessutom är andra planprojekt anhängiga): 
”Suunniteltu Kirkkonummen aseman läntinen alikulku lisää kt 51 liikenteelle 
vaihtoehtoisia kulkureittejä Pedersinportin liittymän suunnasta 
kuntakeskukseen ja on lisäksi omiaan vähentämään ruuhkautuvaa 
liikennettä Kirkkonummenportin liittymässä. Tämä korostaa myös 
Pedersinportin liittymän toteutuksen tärkeyttä ja vaikutusta 
liikenneturvallisuuteen.” (Den planerade västra underfarten på Kyrkslätts 
station ökar alternativa rutter för trafiken på stamväg 51 från 
Pedersportens anslutning till kommuncentrum och bidrar till att minska 
köbildning i Kyrkslättsportens anslutning. Detta framhäver också vikten av 
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byggande av Pedersportens anslutning och dess inverkan på 
trafiksäkerheten.) 
 
Tilläggsförslaget understöddes av Carl-Johan Kajanti, Anneli Granström, 
Kati Kaihlaranta, Piia Aallonharja och Antti Kilappa. 
 
Ändringsförslaget godkändes enhälligt efter att ordföranden hört sig för om 
det. 
 
 
Trafikplanerare Marko Suni och projektingenjör Teemu Helasharju 
lämnade sammanträdet efter behandlingen av denna paragraf kl. 16.40. 

 
 
Beslut Kommunstyrelsen beslutade enhälligt 

 
1 
ge NTM-centralen i Nyland Kyrkslätts kommuns utlåtande om programmet 
för miljökonsekvensbedömning gällande förbättring av stamväg 51 mellan 
Sunnanvik och Munkkulla med följande ändringar: 
 
Meningen ”Tehdas työllistää noin 600 henkilöä ja vihreän siirtymän 
mukainen tehtaan laajennus mahdollistaa 300 uuden työpaikan 
syntymisen.” (Fabriken sysselsätter cirka 600 personer, och utvidgningen 
av fabriken enligt grön omställning möjliggör 300 nya arbetsplatser.) 
ersätts med följande mening:  
 
”Yhtiö työllistää Suomessa noin 600 henkilöä ja vihreän siirtymän mukaiset 
toimenpiteet mahdollistavat noin 300 uuden työpaikan syntymisen.” 
(Bolaget sysselsätter i Finland cirka 600 personer, och åtgärderna enligt 
grön omställning möjliggör cirka 300 nya arbetsplatser.) 
 
- meningen ”Kirkkonummen kunta pitää erittäin tärkeänä, että suunnittelun 
lähtökohtana arvioidaan myös vaihtoehto kolmen (nelikaistatie 100 km/h) 
vaikutukset ympäristöön.” (Kyrkslätts kommun anser att det är mycket 
viktigt att planeringen utgår ifrån att man också bedömer inverkningarna av 
alternativ tre (fyrfilig väg 100 km/h) på miljön.)  
 
”Kirkkonummen kunta pitää erittäin tärkeänä, että suunnittelun 
lähtökohtana arvioidaan ensisijaisena vaihtoehtona kolmen (nelikaistatie 
100 km/h) vaikutukset ympäristöön.” (Kyrkslätts kommun anser att det är 
mycket viktigt att planeringen utgår ifrån att man som primärt alternativ 
bedömer inverkningarna av alternativ tre (fyrfilig väg 100 km/h) på miljön.) 
 
- stycket ”Kirkkonummen kuntakeskuksen läntinen pääsisääntuloyhteys 
palvelee Munkinmäen aluetta, joka on kehittymässä pääosin tilaa vievän 
kaupan, mutta osin myös keskustahakuisen kaupan alueeksi. 
Risteysalueen kehittäminen vastaamaan uutta tavoitenopeutta (100 km/h) 
edellyttänee liittymäjärjestelyjen suunnittelua uusin perustein verrattuna 
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kantatien aluevaraussuunnitelman mukaiseen liittymäratkaisuun. 
Hankkeella saattaa olla vaikutusta Pedersinportin asemakaavan sisältöön, 
minkä seurauksena kunta odottaa alustavia suunnitelmia uusista 
liittymäjärjestelyistä. Tosin tässä vaiheessa kyseinen kaavahanke ei ole 
käynnistymässä. Suunnittelussa on varauduttava katuyhteyden  
toteuttamiseen Kolsarin suunnasta” (Den västra huvudinfartsförbindelsen 
till Kyrkslätts kommuncentrum tjänar Munkkullaområdet, som håller på att 
utvecklas till område för utrymmesrkävande handling, men delvis också till 
område för centruminriktad handel. Utvecklingen av korsningsområdet så 
att det motsvarar den nya eftersträvade hastigheten (100 km/h) torde 
förutsätta planering av trafikarrangemang på nya grunder jämfört med 
anslutningslösningen enligt områdesreserveringsplanen för stamvägen. 
Projektet kan påverka innehållet i detaljplanen för Pedersporten. Till följd 
av detta väntar kommunen på preliminära planer för nya 
anslutningsarrangemang. Å andra sidan startar planprojektet inte i detta 
skede. Vid planeringen ska man vara beredd på byggande av en 
gatuförbindelse från Kolsarbyhållet) ändras att lyda: 
  
”Kirkkonummen kuntakeskuksen läntinen pääsisääntuloyhteys palvelee 
Munkinmäen aluetta, joka on kehittymässä pääosin tilaa vievän kaupan, 
mutta osin myös keskustahakuisen kaupan alueeksi. Risteysalueen 
kehittäminen vastaamaan uutta tavoitenopeutta (100 km/h) edellyttänee 
liittymäjärjestelyjen suunnittelua uusin perustein verrattuna kantatien 
aluevaraussuunnitelman mukaiseen liittymäratkaisuun. Hankkeella saattaa 
olla vaikutusta Pedersinportin asemakaavan sisältöön, minkä seurauksena 
kunta odottaa alustavia suunnitelmia uusista liittymäjärjestelyistä. 
Suunnittelussa on varauduttava katuyhteyden toteuttamiseen Bro-Kolsarin 
suunnasta.” (Den västra huvudinfartsförbindelsen till Kyrkslätts 
kommuncentrum tjänar Munkkullaområdet, som håller på att utvecklas till 
område för utrymmesrkävande handling, men delvis också till område för 
centruminriktad handel. Utvecklingen av korsningsområdet så att det 
motsvarar den nya eftersträvade hastigheten (100 km/h) torde förutsätta 
planering av trafikarrangemang på nya grunder jämfört med 
anslutningslösningen enligt områdesreserveringsplanen för stamvägen.  
Projektet kan påverka innehållet i detaljplanen för Pedersporten. Till följd 
av detta väntar kommunen på preliminära planer för nya 
anslutningsarrangemang. Vid planeringen ska man vara beredd på 
byggande av en gatuförbindelse från Bro-Kolsarbyhållet.) 
 
- ett tilläggsstycke efter fjärde stycket på sida fyra: 
 
”Suunniteltu Kirkkonummen aseman läntinen alikulku lisää kt 51 liikenteelle 
vaihtoehtoisia kulkureittejä Pedersinportin liittymän suunnasta 
kuntakeskukseen ja on lisäksi omiaan vähentämään ruuhkautuvaa 
liikennettä Kirkkonummenportin liittymässä. Tämä korostaa myös 
Pedersinportin liittymän toteutuksen tärkeyttä ja vaikutusta 
liikenneturvallisuuteen.” (Den planerade västra underfarten på Kyrkslätts 
station ökar alternativa rutter för trafiken på stamväg 51 från 
Pedersportens anslutning till kommuncentrum och bidrar till att minska 
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köbildning i Kyrkslättsportens anslutning. Detta framhäver också vikten av 
byggande av Pedersportens anslutning och dess inverkan på 
trafiksäkerheten.) 
 
2 
justera protokollet för denna paragrafs del vid sammanträdet. 
 
 
Det korrigerade utlåtandet ingår som bilaga till protokollet. 

 
Redogörelse  

Begäran om utlåtande 
 
Närings-, trafik- och miljöcentralen i Nyland ber Kyrkslätts kommun om 
utlåtande om programmet för bedömning av miljökonsekvenser, som gäller 
förbättring av stamväg 51 mellan Sunnanvik och Munkkulla. Utlåtandena 
skulle ges senast 14.11.2023. Kyrkslätts kommun har fått förlängd tid till 
och med 26.11. 

 
Programmet för bedömning och kungörelsen finns på adressen: 
https://www.ymparisto.fi/sv/medverka/miljokonsekvensbedomning/forbattri
ng-av-stamvag-51-mellan-sunnanvik-munkkulla-kyrkslatt-och-sjundea och 
https://www.ely-keskus.fi/kuulutukset/-
/categories/14405?p_r_p_resetCur=true&p_r_p_categoryId=14405 
 
Projektets webbsida: https://vayla.fi/sv/stamvag-51-sunnanvik-munkkulla  

 
Beskrivning av projektet 
 
Målet med projektet är att uppgöra en översiktsplan enligt lagen om 
trafiksystem och landsvägar (503/2005) för stamväg 51 mellan Sunnanvik 
och Munkkulla. Syftet med projektet är att utveckla stamvägen och 
förbättra trafiksäkerheten och trafikens smidighet på planeringsområdet i 
Kyrkslätts- och Sjundeåtrakten. Dessutom förorsakar utvecklingen av 
markanvändningen på var sida om stamvägen behov av nya förbindelser 
och fordrar att trafiknätet planeras som en helhet på nytt. De vägavsnitt 
som ska förbättras ligger i Sjundeå, Kyrkslätts och Ingå kommuners 
område. Planeringsområdet (11 km) sträcker sig från gränsen mellan Ingå 
och Sjundeå i närheten av Sunnanviks anslutning (lv 115) till öster vid 
Kyrkslätts centrum och den planskilda anslutningen i Munkkulla (lv 1191). 
Den planskilda anslutningen i Munkkulla, som i kommunen kallas 
Kyrkslättsporten, ingår inte i planeringsområdet. 
 
Ansvarsområdet för trafik och infrastruktur vid Närings-, trafik- och 
miljöcentralen (NTM-centralen) i Nyland är projektansvarig. 
Kontaktmyndigheten för MKB-förfarandet är ansvarsområdet för miljö och 
naturresurser vid NTM-centralen i Nyland. I mötesgrupperna ingår 
representanter för Nylands NTM-central, Kyrkslätts kommun, Sjundeå 

https://www.ymparisto.fi/sv/medverka/miljokonsekvensbedomning/forbattring-av-stamvag-51-mellan-sunnanvik-munkkulla-kyrkslatt-och-sjundea
https://www.ymparisto.fi/sv/medverka/miljokonsekvensbedomning/forbattring-av-stamvag-51-mellan-sunnanvik-munkkulla-kyrkslatt-och-sjundea
https://www.ely-keskus.fi/kuulutukset/-/categories/14405?p_r_p_resetCur=true&p_r_p_categoryId=14405
https://www.ely-keskus.fi/kuulutukset/-/categories/14405?p_r_p_resetCur=true&p_r_p_categoryId=14405
https://vayla.fi/sv/stamvag-51-sunnanvik-munkkulla
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kommun, Ingå kommun, Nylands förbund och Trafikledsverket.  Sitowise 
Oy är konsult.   

 
 Programmet för bedömning av miljökonsekvenser är en del av det 

lagstadgade förfarandet för bedömning av miljökonsekvenser, där 
projektets sannolikt betydande miljökonsekvenser identifieras, bedöms och 
beskrivs. MKB-förfarandet övervakas och styrs av kontaktmyndigheten 
ansvarsområdet för miljö och naturresurser vid NTM-centralen i Nyland. 
Bedömningsprogrammet är en plan för de utredningar som behövs i 
bedömningen och ordnandet av bedömningsförfarandet. Den 
projektansvarige gör en bedömningsbeskrivning för själva bedömningen.  
 
Projektets alternativ vid MKB-förfarandet 

  
 De alternativ som föreslås för granskning i bedömningsprogrammet har 

bildats på basis av ovanstående utredningar, markanvändningsbehov och 
mål som ställts upp för projektet. 

 
Projektets alternativ vid MKB-förfarandet: 
 
Jämförelsealternativ 0: Inga åtgärder. 
 
- Alternativ ALT 1: Plananslutningarna tas bort och planskilda 

anslutningar byggs, det parallella vägnätet kompletteras. Stamvägen 
förblir en väg med en körbana med ett körfält i vardera riktningen.  

 
- Alternativ ALT 2: Plananslutningarna tas bort, planskilda anslutningar 

byggs och det parallella vägnätet kompletteras. Stamvägen 
uppgraderas till en fyrfilig väg med ett mitträcke och två körfält i 
vardera riktningen och en hastighetsnivå på 80 km/h.  

 
o Alternativ ALT 2A: stamvägen görs fyrfilig på sin nuvarande plats. 
o Alternativ ALT 2B: stamvägen görs delvis fyrfilig i en ny 

terrängkorridor vid Peders raksträcka.  
 
- Alternativ ALT 3: Plananslutningarna tas bort, planskilda anslutningar 

byggs och det parallella vägnätet kompletteras. Stamvägen 
uppgraderas till en fyrfilig väg med ett mitträcke och två körfält i 
vardera riktningen och en hastighetsnivå på 100 km/h.  
 
o Alternativ ALT 3A: stamvägen görs fyrfilig på sin nuvarande plats.  
o Alternativ ALT 3B: stamvägen görs delvis fyrfilig i en ny 

terrängkorridor vid Peders. 
 

Målen med MKB-bedömningen 
 
Ett centralt mål med MKB-bedömningen är att identifiera de sannolikt 
betydande miljökonsekvenserna av projektalternativen. På basis av de 
preliminära granskningarna är sådana konsekvenserna för 
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markanvändningen och samhällsstrukturen, bosättningen och 
människornas levnadsförhållanden, naturens mångfald och ekologiska 
struktur samt landskapet och kulturmiljön. 
 
I programmet anser man också att klimatkonsekvenserna kan vara 
betydande, då de bedöms i relation till kommunens klimatutsläpp och 
uppställda klimatmål.    
 
Bedömningen görs som sakkunnigarbete med stöd av mångsidig 
underlagsinformation. För att får ett kunskapsunderlag för bedömningen 
har man gjort och gör terrängutredningar om naturförhållanden och 
fornlämningar. I bedömningen av konsekvenserna för människor används 
respons och diskussion. Syftet är också att i bedömningen identifiera och 
planera även lindrande åtgärder av skadliga konsekvenser som hör till 
alternativen. 
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Servicenätsutredningen för bildning- och fritidstjänsterna i Kyrkslätt för kännedom (fge) 
Kommunstyrelsen 20.11.2023 § 395    
754/00.01.02/2022  
 
 
Beredare Kommundirektör Virpi Sailas 
 fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi, tfn 09 29671 (växel) 

 
Beslutsförslag Kommundirektör Virpi Sailas    
 
 Kommunstyrelsen beslutar för sin del anteckna servicenätsutredningen för 

kännedom och sänder den vidare till kommunfullmäktige för kännedom. 
 
Beslut Föredraganden strök detta ärende från föredragningslistan. 
 
Redogörelse Arbetet med servicenätsplanen har inletts och servicenätsplanen godkänns 

under år 2024. För tillfället pågår en enkät om servicenätsutredningen som 
både kommuninvånare och personal kan besvara. I november och 
december ordnas tre invånarkvällar där man diskuterar utvecklingen av 
servicenätet. Föredraganden strök detta ärende från föredragningslistan. 

 
 
Beslutshistoria 
 
Bildnings- och fritidsnämnden 28.09.2023 § 57  
  
Beredare Planeringschef Reetta Hyvärinen 
 fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi, tfn 09 29671 (växel) 

 
Beslutsförslag Bildningsdirektör Eeva-Kaisa Ikonen    
 
 Bildnings- och fritidsnämnden beslutar 

 
1. 
anteckna servicenätsutredningen för kännedom 
 
2.  
föreslå kommunstyrelsen och vidare kommunfullmäktige att 
rekommendationerna och åtgärderna för åren 2024–2028 i utredningens 
sammandragsdel godkänns som grund för den fortsatta beredningen och 
beaktas vid uppgörandet av förslaget till budget och ekonomiplan  
 
3. 
konstatera att för varje enskilt projekts del fattas investeringsbesluten och 
besluten om förändringar i verksamheten separat med stöd av Kyrkslätts 
kommuns projektdirektiv för husbyggnad 
 
4. 
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ge som anvisning att i den fortsatta beredningen utförs 
förhandsbedömningen av konsekvenserna och växelverkan med 
intressenterna i samband med utvecklingen av servicenätet. 

 
Behandling Planeringschef Reetta Hyvärinen och planerare Heidi Kurkinen närvarade 

vid sammanträdet som sakkunniga under behandlingen av detta ärende. 
 
 Under behandlingen framställde ledamot Heidi Castrén följande anvisning: 

Nämnden ger som anvisning för fortsatt beredning gällande punkt 2 i 
paragrafen att: 1) nedläggning av Laajakallion koulu eller ändring av den till 
enhet inom småbarnspedagogik inte genomförs, utan man söker en 
alternativ lösning till småbarnspedagogikens behov. 2) Sjökulla skola och 
daghem fortsätter i sina nuvarande lokaler. Motivering till detta är den 
förväntade ökningen av antalet barn i området efter att detaljplanerna för 
Eriksgård och Kylmälä blivit färdiga. 

 
 Anvisningen understöddes av Martin Valtonen, Patrik Lundell, Maarit Orko, 

Maj Åberg-Hildén, Liisa Kosonen, Tero Suominen och Birkitta Salonen. 
Anvisningen godkändes enhälligt. 

 
Beslut Bildnings- och fritidsnämnden beslutade enligt beslutsförslaget. 

 
Dessutom ger nämnden som anvisning för fortsatt beredning gällande 
punkt 2 i paragrafen att: 1) nedläggning av Laajakallion koulu eller ändring 
av den till enhet inom småbarnspedagogik inte genomförs, utan man söker 
en alternativ lösning till småbarnspedagogikens behov.  
2) Sjökulla skola och daghem fortsätter i sina nuvarande lokaler. 
Motivering till detta är den förväntade ökningen av antalet barn i området 
efter att detaljplanerna för Eriksgård och Kylmälä blivit färdiga. 

 
För kännedom - 
 
Redogörelse Behovet av en servicenätsutredning för bildnings- och 

fritidstjänsterna i Kyrkslätt 
  
 Senast uppgjordes en servicenätsutredning för Kyrkslätts bildning- och 

fritidstjänster år 2019. Den godkändes år 2020. Efter 
servicenätsutredningen 2020 har det skett stora förändringar i såväl 
kommunen som allmänt på kommunfältet, vilka har lett till ett behov att 
granska bildnings- och fritidstjänsternas servicenät mer omfattande och för 
en längre tidsperiod än tidigare. 

  
 Efter att servicenätsplanen utarbetats har till exempel Jokirinteen 

oppimiskeskus, utvidgningen av Veikkolan koulu och det nya daghemmet i 
Veikkola tagits i bruk. Dessutom pågår i genomförande- och 
planeringsskede flera investeringsprojekt inom bildningstjänsterna, så som 
skolcentret GWP, det gemensamma campuset, Nissnikun yhtenäiskoulu, 
Kantvikin koulus behovsutredning och arrangemang gällande ersättande 
lokaler för projekten. 
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 I och med att ansvaret att ordna social- och hälsovård övergått från 

kommens tjänster och lokaler en allt betydelsefullare del av kommunens 
serviceproduktion och fastighetsbestånd och har därmed också en allt 
större roll ur den kommunala ekonomins perspektiv. 

 
 Efter överföringen av social- och hälsovårdens organiseringsansvar förblev 

kommunernas uppgift att främja invånarnas hälsa och välfärd. I detta hyte-
arbete spelar bildningstjänsterna (småbarnspedagogik, undervisning och 
fritid) en central roll, vilket också påverkar planeringen av servicenätet. 

  
 De nya befolkningsprognoserna, som uppdaterats efter servicenätsplanen, 

visar fortfarande att befolkningen åldras och antalet barn och unga 
minskar, men samtidigt ökar också behovet av service för barn i 
småbarnspedagogikålder redan under de närmaste åren. Då befolkningen 
åldras bör man också bereda sig på att de äldres behov av bildnings- och 
fritidstjänster ökar. 

  
 Servicenätet och kommunens samhällsplanering har samtidigt 

gemensamma effekter som borde identifieras bättre än tidigare. Med 
samhällsplanering som beaktar bildningstjänster kan man bland annat 
påverka det regionala behovet av tjänster och stöda genomförande av ett 
servicenät som är hållbart med tanke på såväl verksamheten som 
ekonomin, vilket möjliggör produktion av högklassiga tjänster också i 
framtiden. 

  
 Också riktlinjerna i Kyrkslätts kommunstrategi 2022–2023 bekräftar 

behovet av att utveckla servicenätet mera långsiktigt och baserat på 
uppgifter. I strategin har kommunen förbundit sig till informationsledarskap 
och att fatta beslut på basis av information med förståelse för också 
långsiktiga effekter. Utöver det har kommunen i sin strategi förbundit sig till 
att såväl balansera ekonomin, investera i framtiden genom inlärning och 
välfärd som att utveckla tjänsternas kvalitet. 

 
 Beskrivning och genomförande av servicenätsutredningen 
  
 Servicenätsutredningen som nu behandlas avviker från 

servicenätsplanerna så att syftet med utredningen inte är att vara en 
beskrivning av det som ska komma eller av redan känd utveckling av 
servicenätet eller ändringar av det. I stället är avsikten med utredningen att 
ge information om olika eventuella utvecklingsförlopp och deras effekter på 
planeringen av det kommande servicenätet. Ett centralt mål för 
servicenätsutredningen har varit att tydligare än tidigare lyfta fram olika 
faktorer som tillsammans påverkar servicenätet och på så sätt få 
information för planeringen av servicenätet och vidare beslutsfattandet och 
genomförandet som gäller det.  

 
 Servicenätsutredningen består av sju delar som också beskriver de olika 

skedena av utredningsarbetet. De tidigare arbetsskedena producerade 
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information om det följande skedet i arbetet så att utredningens resultat var 
att man kunde bilda sig en så omfattande helhetsbild som möjligt av 
bildningstjänsternas och fritidstjänsternas servicenät i Kyrkslätt samt av 
eventuella kommande utvecklingsriktningar. 

  
 Arbetsskedena var: 1) inventering och kartläggning av det nuvarande 

lokalbeståndet, 
2) uträkning av servicekapaciteten, 
3) idéer och modeller gällande den regionala markanvändningen. 
4) kalkylering av den regionala befolkningsutvecklingen och 
servicebehovet som baserar sig på scenarier  
5) bildande av eventuella servicenätsmodeller som baserar sig på 
scenarier, 
6) uträkning av livscykelkostnader för eventuella servicenätsmodeller och 
7) sammandrag av utredningen och rekommendationer. 

  
 Servicenätsutredningen har genomförts av Mikko Marja-aho från 

Tilakonsultit Oy, och beräkningarna av den lokala befolkningsutvecklingen 
har gjorts upp av Rasmus Aro från MDI. Genomförandet av 
servicenätsutredningen har förutsatt brett samarbete med sakkunniga från 
Kyrkslätts kommuns olika serviceområden. Under de olika arbetsskedena 
har serviceområdenas sakkunnigas roller växlat enligt uppgiftens natur till 
exempel så att vid verksamhetslokalernas inventeringar har 
planläggningens expertis framhävts i arbetet gällande uppgörandet av 
scenarier för lokaltjänsterna och markanvändningen. 

 
 Slutsatser 
  
 Servicenätsutredningen lyfter fram uppgifter om ömsesidiga effekter som 

inte tidigare funnits till förfogande. Sådan information är bland annat hur 
utvecklingen av kommunen, i synnerhet markanvändningen, reflekteras i 
servicebehovet och via det också i investeringarna. 
Servicenätsutredningen fogar till denna information också en bedömning 
av de nuvarande lokalernas skick, vilket för sin del hjälper att 
sammanjämka investeringsbehov som uppstår av olika orsaker. 

 
 Ur utredningen framgår bland annat att den tillväxttakt som ur Kyrkslätts 

kommuns bildnings- och fritidstjänsters servicenäts synvinkel kan anses 
önskvärd, är en måttlig tillväxt på ca 1 %. I en situation med måttlig tillväxt 
ökar kommunens barnantal på lång sikt och skolornas beläggningsgrad 
stiger till önskad nivå. Med tanke på kapaciteten eftersträvas en jämn 
tillväxt eftersom en snabb tillväxt på nya områden leder till snabb ökning av 
efterfrågan på service, vilket ökar investeringstrycken och risken för att 
servicebehovet blir kortvarigt. Tillväxt som sker mitt i samhällsstrukturen 
kan stöda sig bättre på den befintliga servicekapaciteten än vad nya 
områden kan, och det är enklare att utnyttja kapacitet som frigörs då 
servicebehoven förändras.   
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 Servicenätsutredningen tar inte ställning till typen av servicenätsmodell 

som kommunen börjar genomföra. I stället lyfter den fram att den finns 
alternativa lösningar och föränderliga faktorer, vilka påverkar 
servicebehovet såväl lokalt som på hela kommunens nivå. 
Servicenätsutredningen behandlar också effekterna av den förutspådda 
befolkningsutvecklingen på det nuvarande verksamhetslokalnätets 
kapacitet. Informationen är väsentlig bland annat för planläggningen för att 
reservera tomter för serviceproduktionen. Utredningen kan för sin del stöda 
beslutsfattandet så att utvecklingen av kommunen kan grunda sig på 
uppgifter, vara planmässig och ta olika aktörers inbördes effekter i 
beaktande. 

 
 I utredningens sammandragsdel finns rekommendationer om projekt och 

förändringar som genomförs före år 2030 och förslag till åtgärder för åren 
2024–2028. Sammandraget av utredningen fokuserar på den närmaste 
framtiden då förutsägbarheten är tillförlitligare och främjandet av projektet 
kräver beslutsfattande och verkställande utan dröjsmål. Åtgärderna i 
utredningens sammandragsdel leder inte i sig till genomförande av någon 
servicenätsmodell som framförts i utredningen, utan är åtgärder och 
projekt som det i ljuset av nuvarande uppgifter är motiverat att genomföra 
oberoende av de olika alternativa servicenätsmodellerna. Därför föreslås 
att utredningens sammandragsdel godkänns som grund för den fortsätta 
behandlingen och att den beaktas i utarbetandet av förslagen till budget 
och ekonomiplan. I övrigt föreslås att utredningen antecknas för 
kännedom. 

 
 Planeringschef Reetta Hyvärinen närvarar vid sammanträdet som 

sakkunnig under behandlingen av detta ärende.
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Bildnings- och fritidsnämndens förslag om tilläggsanslag i budgeten år 2023 
Kommunstyrelsen 20.11.2023 § 396    
54/02.02.02/2023  
 
 
Beredare Ekonomidirektör Esa Lindell 
 Fritidsdirektör Katja Linnakylä, 
 Förvaltningschef Tiina Koivisto 
 Specialplanerare Siret Soop 
 fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi, tfn 09 29671 (växel) 

 
Beslutsförslag Kommundirektör Virpi Sailas   
 
 Kommunstyrelsen beslutar föreslå kommunfullmäktige att de godkänner ett 

tilläggsanslag om 507 000 euro i verksamhetsbidraget i bildnings- och 
fritidsnämndens budget år 2023. 

 
Beslut Kommunstyrelsen beslutade enhälligt enligt förslaget. 
 
 
Beslutshistoria 
 
Bildnings- och fritidsnämnden 31.10.2023 § 66  
 
Beredare Ekonomidirektör Esa Lindell 
 Fritidsdirektör Katja Linnakylä, 
 Förvaltningschef Tiina Koivisto 
 Specialplanerare Siret Soop 
 fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi, tfn 09 29671 (växel) 

 
Beslutsförslag Bildningsdirektör Eeva-Kaisa Ikonen   
 
 Bildnings- och fritidsnämnden beslutar föreslå kommunstyrelsen och vidare 

kommunfullmäktige att den beviljar ett tilläggsanslag om 507 000 euro i 
verksamhetsbidraget i bildnings- och fritidsnämndens budget år 2023. 

 
Behandling Förvaltningschef Tiina Koivisto var närvarande vid sammanträdet som 

sakkunnig under behandlingen av detta ärende. 
 
Beslut Bildnings- och fritidsnämnden beslutade enligt beslutsförslaget. 
 
För kännedom - 
 
Redogörelse Bildnings- och fritidsnämnden har 28.9.2023 § 58 i samband med 

delårsöversikten konstaterat att den allmänna löneuppgörelsen år 2023 
höjde lönerna mer än vad som budgeterats. Överskridningen av 
personalkostnaderna kan i regel inte kompenseras genom att minska 
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andra utgifter. Överskridningen av serviceområdet för bildning kan inte 
kompenseras genom minskning av utgifterna eller ökning av inkomsterna.  

   
 I kommunstyrelsens utfallsrapporter har det också konstaterats att man 

inte på hela kommunens nivå hade varit beredd på stora lönehöjningar 
enligt den allmänna löneuppgörelsen i våras. Man ansåg att 3 % skulle 
räcka till för lönehöjningar för alla. Engångsposterna och de nya 
procenthöjningarna i vårens löneuppgörelse fördubblade ändå behovet av 
höjningen av löneanslagen. I ramen för budgeten 2024 har inverkningarna 
av lönehöjningarna iakttagits. Dessutom har beloppen på de 
pensionsbaserade utjämningsavgifterna preciserats mellan 
välfärdsområdena och kommunerna, och bildningstjänsternas kostnader 
har ökat betydligt jämfört med den ursprungliga beräkningen. Utfallet av 
KomPL-avgifterna i slutet av september 2023 var 130 %. 

 
 Övergången av serviceområdet för vård och omsorg till välfärdsområdet 

har inte påverkat priserna på alla de gällande försäkringarna. Därför har 
man varit tvungen att fördela de kostnader som blivit kvar hos kommunen 
mellan serviceområdena enligt antalet anställda.   

 
 Storleken på det tilläggsanslag som behövs på grund av ökningen av 

bildnings- och fritidsnämndens personalkostnader är i fråga om 
fritidstjänsterna 337 000 € och i fråga om förvaltningen och utvecklingen 
60 000 €.  

  
 Behovet av tilläggsanslag för köp av tjänster är för detta år följande: 

förvaltning och utveckling, köp av tjänster 110 000 € (försäkringsavgiften 
för serviceområdet för vård och omsorg).  

     
    
 Med ovannämnda motiveringar är behovet att överskrida anslaget 

sammanlagt 570 000 euro.       
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Ekonomisk uppföljningsrapport 10/23 och utfallet av skatteinkomster 10/23 
Kommunstyrelsen 20.11.2023 § 397    
37/02.02.02/2023  
 
 
Beredare ekonomidirektör Esa Lindell 
 fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi, tfn 09 29671 (växel) 

 
Beslutsförslag Kommundirektör Virpi Sailas    
 
 Kommunstyrelsen antecknar uppföljningsrapporten över ekonomin och 

utfallet av skatteinkomsterna 10/2023 för kännedom. 
 
Behandling Ekonomidirektör Esa Lindell presenterade ärendet vid sammanträdet. 
 

Kommunfullmäktiges I vice ordförande Reetta Hyvärinen anlände till 
sammanträdet under behandlingen av denna paragraf kl. 15.45. 

 
Beslut Kommunstyrelsen beslutade enhälligt enligt förslaget. 
 
Redogörelse De externa utfallen enligt organ och inkomst- och utgiftstyp ingår som 

bilaga. Verksamhetsbidraget ökade i september med 2 % jämfört med året 
innan, men man hade tillgång till 0,7 % mindre anslag än i bokslutet 2022.   

    
 Man har i bilagan strukit de kostnader jämförelseåret 2022 som överförts 

till välfärdsområdet från verksamhetsbidraget i jämförelsen på organnivå 
för att göra en förändringsjämförelse möjlig. 

    
 De överförda posterna har efter verksamhetsbidraget inkluderats i 

resultaträkningen för år 2022. 
    
 I rapporten på organnivå ingår en kolumn för bokslutsprognosen. 
   
 Vårens löneuppgörelse ökade utgifterna i synnerhet på grund av 

engångsposterna och de procentuella tilläggshöjningarna i juni som man 
inte berett sig på i budgeten. Främst på grund av detta kommer man att 
föreslå ett tilläggsanslag på 1,7 miljoner euro för finska nämnden för 
fostran och utbildning. 

 
 Anslagsreserveringen för köpta tjänster räcker inte till för finska nämnden 

för fostran och utbildning, samhällstekniska nämnden och nämnden för 
lokaltjänster. 

     
 Utfallsprocenten för köp av tjänster är 84,2 då den i juli ifjol var 79 %.  Som 

helhet har det för köp av tjänster använts 0,6 miljoner euro mindre jämfört 
med oktober förra året, men man har 3 milj. euro mindre anslag till 
förfogande. 

 

mailto:fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi


 
 Kyrkslätts kommun 

Kommunstyrelsen 
Protokoll 26  30/62 

 
 
 Jämfört oktober förra året har man fått in 10,1 % mer inkomster och 

utfallsprocenten i oktober är 84,5 %. Utgiftsutfallet var 84,2 % då det i 
oktober ifjol var 79,4 %. 

 
 Verksamhetsbidraget förväntas öka med ca 4 miljoner euro. Resultatet i 

situationen i slutet av september uppvisar ett överskott på 17,2 milj. euro. 
Enligt prognosen kommer överskottet att uppgå till över 18 miljoner euro. 

 
 Utfallet av skatteinkomsterna i oktober finns som bilaga. Kommunförbundet 

har beräknat att skatteintäkterna i Kyrkslätt överskrider budgeten med 4,9 
milj. euro. 

 
 Som tilläggsmaterial ingår förra mötets aktualitetsöversikt av befolknings- 

och byggstatistiken för Kyrkslätt i oktober.     
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Svar på fullmäktigemotion 8/2019: Havsstrategi för Kyrkslätt (fge) 
Kommunstyrelsen 20.11.2023 § 398    
753/10.03.01.02/2023  
 
 
Beredare Direktör för samhällstekniska väsendet Anna-Kaisa Kauppinen, 

livskraftschef Susanna Hyvärinen, kommunarkitekt Tero Luomajärvi, 
detaljplanechef Simon Store, markanvändningsingenjör Aija Aunio, 
kommungeodet Otso Kärkkäinen, ungdoms- och idrottschef Päivi Sorvari, 
fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi, tfn 09 29671 (växel) 
 

Beslutsförslag Kommundirektör Virpi Sailas   
 
 Kommunstyrelsen beslutar ge redogörelsen nedan som svar på 

fullmäktigemotion 8/2019 och föreslår kommunfullmäktige att fullmäktige 
antecknar svaret för kännedom och anser att svaret är tillräckligt och 
motionen slutbehandlad. 

 
Beslut Kommunstyrelsen beslutade enhälligt enligt förslaget. 
 
Redogörelse Förnyandet av Kyrkslätts kommunstrategi pågår. En enkät om strategin till 

kommuninvånarna och företagen i kommunen ordnades våren 2023, och 
resultaten av enkäten presenterades vid kommunfullmäktiges strategi- och 
ekonomiseminarium 29.5.2023. I svaren på frågorna om de viktigaste 
sakerna eller teman som kommunen i första hand bör utveckla upplevdes 
värnandet om naturen och miljön samt utvecklingen av frilufts- och 
rekreationsmöjligheterna som det näst viktigaste objektet efter service. 
Man var missnöjdare än i genomsnitt med tillgängligheten till havet och 
vattendragen och man önskade förbättring i detta. På basis av resultaten 
kan vi ju förvänta oss att tillgängligheten av havet och stränderna samt 
utvecklingen av rekreationsmöjligheterna och turismen kommer att utgöra 
en betydande del av strategiarbetet.  

 
 I beredningen av strategin kan maritimiteten i bästa fall ses som en fast del 

av kommuninvånarnas trivsel i vardagen, den lättillgängliga närnaturen och 
tjänsterna som ökar välmåendet. Tjänsterna ökar i sin tur 
gemenskapsandan och känslan av samhörighet, förebygger utslagning och 
ökar den aktiva vardagen bland invånarna. Dessutom erbjuder 
utvecklingen av ovan nämnda tjänster alla kommuninvånare en möjlighet 
till maritim livsstil.   

 
 Kommunens markinnehav och nuvarande service som stöder sig på 

havsnaturen  
 
 Så som det konstateras i fullmäktigemotionen intar samarbete mellan 

kommunen samt privata markägare och kommunmarkägare en 
nyckelställning med tanke på tillgängligheten av havet och andra 
vattendrag. Kommunens eget markinnehav bidrar dock till flexibilitet med 
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tanke på både markanvändningslösningarna och tidtabellerna för 
genomförandet av projekten. Kyrkslätts kommun äger strand- och 
vattenområden på Porkala udd, på Linlo i Hila, i Kantvik samt i östra 
Kyrkslätt i Sundsberg och Sarvvik.  

 
 Nära Kantvik äger kommunen sammanlagt cirka 1,5 km strandlinje på 

Hupisaari och öster om Kasaberget. På Hupisaari finns en småbåtshamn 
som upprätthålls av ett segelsällskap samt ett café i privat regi. I 
Kasabergets område är stranden arrenderad till segelsällskapet med 
kortvarigt arrendeavtal. Stranden i fråga ligger i Jollstrandens 
detaljplaneområde i planläggningsprogrammet.   

 
 I östra Kyrkslätt äger kommunen cirka 2,4 km av Esbovikens strandlinje. I 

detaljplanerna för Herrgårdsstranden och Sarvvik har de kommunala 
stränderna anvisats som närrekreationsområden. I Herrgårdsstranden 
ligger en badstrand som upprätthålls av Sundsbergs Herrgårdsstrandens 
invånareförening. I Sarvvik ligger också en liten inofficiell badplats och en 
privat småbåtshamn med bl.a. småskaliga restaurangtjänster.  I Majvik 
finns bl.a. ett privat konferens- och kongresshotell.   

 
 Längre söderut på Esbovikens strand utanför detaljplaneområdena är 

kommunens markinnehav mycket litet. I Långvik ligger en kommunal 
badstrand, och på Medvastö bl.a. ett fågeltorn och ett paddelcenter som 
upprätthålls av en förening.   

 
 I södra Kyrkslätt äger kommunen stränder på Linlo, i Lillkanskog, i 

Nedergård och på Porkala udd. Dessutom äger kommunen ögruppen Små 
Mickelskären öster om Porkala udd samt vattenområden och mindre öar 
och skär.   

 
 I Lillkanskog ligger en före detta sommarkoloni som ägs av kommunen. På 

Porkala udd finns den privata småbåtshamnen Porkkalan Marina i privat 
regi samt rekreationsområden som ska skötas av Föreningen Nylands 
Friluftsområden (UUVI), så som Pampskatan.   

 
 Staten, Vanda stad, Helsingfors stad och Nurmijärven kunta äger en 

ansenlig del av marken på naturskydds-, rekreations- och friluftsområdena 
på Porkala udd. På Porkala udd ligger bl.a. den populära friluftshamnen 
Lähteelä, som ägs av Helsingfors stad, Draget, som ägs av Vanda stad, 
och Läduvik, som ägs av Nurmijärvi och som ligger vid Tullandsvägen. 
Esbo stad äger Väransby närrekreationsområde på östra Porkala udd. 
Man samarbetar med UUVI för att upprätthålla och utveckla 
rekreationstjänsterna. Service från privata serviceproducenter erbjuds av 
bland annat det ovannämnda konferens- och kongreshotellet Majvik, 
bybutiken i Långvik, Porkkalan Marina, Porkkala Cafe samt djurgården 
Rehndahl och Gårdsboden i närheten av Linlo. I Kantvik ligger Cafe Purje. 
Dessutom erbjuder privata serviceproducenter i Kyrkslätt olika 
inkvarterings-, jakt-, utflykts-, guide- och naturtjänster. Enstaka aktörer och 
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tjänster har sammanställts på webbplatsen VisitKirkkonummi och 
kommunens evenemangskalender.  

 
 Kommunens markinnehav i havets strandzon framgår av tilläggsmaterialet 

till denna paragraf.    
 
 Att observera vid främjande av maritim rekreation och turism  
 
 Populariteten av närturism har ökat under de senaste åren.  

Inrikesturismen har under de senaste åren ökat raskt, och maritimiteten 
har beaktats på nya sätt inom turismen.   

 
 I Europa är kustområdena i norr populära turistmål.  Också i 

huvudstadsregionen har man alltmer börjat utnyttja den maritima 
omgivningen. I huvudstadsregionen har man öppnat öar som tidigare varit 
stängda, utvecklat strandrutter och infört mera maritimitet i evenemangen. 
Till exempel i Esbo har man utvecklat funktionerna på ön Pentala och 
skärgårdsmuseet, och på den öppnade ön Skanslandet i Helsingfors 
ordnades Helsinki Biennaali år 2023 (https://vallisaari.fi/fi_FI/biennaali-
2023). Dessutom har till exempel museerna på Finlands västkust lyft fram 
maritim turism med museikort som sitt tema. I det här fallet löper 
turistrutten från Kristinestad till Jakobstad. Längs den maritima rutten kan 
man bekanta sig med några av objekten på Unescos världsarvslista, 
trähuskvarter, konstmuseer och andra historiska objekt längs rutten 
(https://museot.fi/kulttuurikierros/index.php?kk_id=48).  

 
 När den maritima turismen utvecklas bör man beakta ortsbornas, 

sommarinvånarnas, till och med olika industribranschers och miljövårdens 
behov. När man utvecklar turismen är det viktigt att observera att 
kustområdenas ekosystem ofta är mycket känsligt. Det väsentliga är att 
sammanjämka olika instansers behov på ett hållbart sätt. I utvecklingen av 
den maritima turismen framhävs utvecklingen av en hållbar och ansvarsfull 
turismaffärsverksamhet och samarbete med intressentgrupper.  

 
 Man reser till närheten av vattnet för att söka upplevelser, möta naturen 

eller unika landskap.  Också kultur- och andra aktiviteter är orsaker till att 
resa till närheten av havet. Vattnet som element och verksamhetsmiljö är 
mycket attraktivt, och utmaningen är ju uttryckligen ansvarsfull användning 
av områdena och iakttagande av dess bärkraft. För turismaktörer är olika 
säkerhetsaspekter, begränsningar som regleringen medför, resursfrågor 
samt ställvis även tillgänglighetsproblem faktorer som är värda att beakta i 
utvecklingen. Maritima objekt på kusten och skärgården har sina särdrag.  

 
 I Kyrkslätt är för närvarande Porkala udd och Linlo de mest centrala 

maritima natur- och utflyktsmålen. Besökarräknarna på Porkala udd och 
Linlo registrerar passeringarna av räknarna. Enligt dem har 
rekreationsområdena på Porkala udd besökts cirka 62 000 gånger och ön 
Linlo besökts cirka 72 000 gånger år 2022. I Kyrkslätts vattenområde finns 
öar och värdefulla utflyktsmål som ägs av olika markägare och som i 



 
 Kyrkslätts kommun 

Kommunstyrelsen 
Protokoll 26  34/62 

 
 

framtiden kunde ha turistmässig potential för utnyttjande. I framtiden kunde 
det även finnas intressanta maritima mål till exempel i Sarvvik-Sundsbergs 
och Kantviks område bland annat med tanke på utvecklingen av 
strandstråk och vattentrafiken. Målen har turistmässig potential.  

 
 Godshamnar och näringsliv     
 
 Tryggande av Pickalavikens hamn och Kantviks södra hamn är viktigt för 

kommunen. Godshamnarna är betydelsefulla för näringslivet och flera 
företag som är verksamma i kommunen. Hamntjänsterna är också en 
attraktionsfaktor när kommunen lockar nya företagare till kommunen.   

 
 Ett maritimt Kyrkslätt – förslag till framskridande  
 
 Beredningen föreslår att maritimiteten betonas i kommunstrategin som ska 

uppdateras. I stället för en separat strategi främjas maritima mål som är 
viktiga för kommunen genom planläggningsprogrammet och andra 
program som främjar genomförandet av strategin.   

 
 Centrala medel för planeringen av markanvändningen för att skapa 

maritima servicemöjligheter och förbättra tillgängligheten av stränderna är 
Kantviks delgeneralplan, som för närvarande är anhängig, samt 
Sundsbergs delgeneralplan, som ska anhängiggöras år 2024. I båda 
projekten möjliggörs boende och rekreation i närheten av havsstranden. I 
och med rekreationstjänsterna som ska förbättras skapas förutsättningar 
för maritim livsstil för alla kommuninvånare.   

 
 Nära Kantvik är maritima tjänster och rekreationsmöjligheter vid havet ett 

centralt planeringsmål i detaljplaneprojekten för Briggstranden och 
Jollstranden. På båda områdena byggs också boende i närheten av havet. 
På Jollstranden är avsikten att bland annat bygga en ny småbåtshamn 
med gästbåtstjänster. Dessutom är det nödvändigt att göra upp en 
detaljplan på området för småbåtshamnen på Hupisaari för att utveckla 
hamnens funktioner och för att öppna området bättre än nu även för annan 
rekreationsanvändning. Kommunen har som mål att i större utsträckning 
än Kantviks område utveckla markanvändningen på hela den maritima 
Pickalaviken i större utsträckning så att privatägda strandområden öppnas 
för allmänt bruk.    

 
 I östra Kyrkslätt har maritimitet och rekreation identifierats som viktiga 

attraktionsfaktorer i målen för Sundsbergs delgeneralplan.  
 
 Betydelsen av Porkala närrekreationsområden och skärgård för 

rekreationen och turismen har i stor omfattning behandlats i 
utvecklingsbilden för markanvändningen, som godkändes år 2020. Till 
skillnad från Kantvik och Sundsberg, där förbättringen av 
rekreationsmöjligheterna kraftigt anknyter till utvecklingen av 
markanvändningen, grundar sig värdet av och möjligheterna att utveckla 
Porkala i stor utsträckning på naturvärdena och samarbetet mellan 
kommunmarkägarna, föreningarna och aktörerna inom turismbranschen.  
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Porkkalan Marina är en central befintlig resurs och plats. Man har dock 
konstaterat att den gällande generalplanen inte i tillräcklig grad möjliggör 
utveckling av service med tanke på livskraften, utan även här behöver man 
mer detaljerad planläggning. Ökning av kommunens markinnehav i 
området skulle främja förutsättningarna för planläggning och utvecklingen 
av området.   

 
 I rekreationsanvändningen av insjöområdena och tillgängligheten i 

allmänhet det finns också utvecklingsbehov och -möjligheter att förbättra 
invånarnas motion i närområden och rekreation. Särskilt i insjöområdet 
längre söderut anvisar de gällande detaljplanerna områden för allmän 
rekreation, men markerna är till många delar fortfarande i privat ägo, eller 
rutter som leder till stränderna och som märkts ut i planen har inte byggts.  

 
 I fråga om turismnäringarna föreslår beredningen att man i 

kommunstrategin som ska uppdateras fäster uppmärksamhet vid 
utnyttjande av besökarpotentialen i rekreationsområdena och stränderna 
samt de mål som möjliggör öppnande av öar och vattentrafiken för 
utveckling av turismnäringen. Satsning på utvecklingen av maritimiteten 
och till exempel utnyttjande av öarnas potential möjliggör mångsidigt 
utvecklingen av företagsverksamheten som anknyter till turism. 
Beredningen föreslår att en vägkarta för turism i Kyrkslätt, där man 
fastställer målen, åtgärderna resurserna och mätarna för den maritima 
turismen i Kyrkslätt, utarbetas som en del av kommunstrategin som ska 
uppdateras.   

 
 För att förbättra tjänsterna för de nuvarande invånarna utnyttjar man 

dessutom besökarpotentialen i rekreationsområdena och stränderna för att 
utveckla en aktivare vardag för invånarna. Kommuninvånare delaktiggörs 
bl.a. i höranden och invånarmöten om planprojekt samt i större omfattning 
bl.a. med hjälp av GIS-enkäter.  

 
 Utveckling av potentialen i de maritima områdena i Kyrkslätt som en del av 

kommuninvånarnas vardag och utvecklingen av maritim turism förutsätter 
inte bara planläggning och markanskaffning, utan också utvecklingen av 
trafikrutterna, kollektivtrafikförbindelserna och rutterna för vattentrafik i 
kommunen samt samarbete mellan de maritima kommunerna i 
huvudstadsregionen. I utvecklingsarbetet beaktas ökning och utveckling av 
tillgängligheten av de befintliga maritima objekten.   

 
Beslutshistoria 
  
Kommunfullmäktige 08.4.2019 § 27 
 

De Grönas fullmäktigegrupp i Kyrkslätt lämnade följande motion vid 
fullmäktiges sammanträde 8.4.2019: 

 
”Havsstranden och skärgården är en praktfull och potentiell 
attraktionsfaktor i Kyrkslätt som inte ännu tillräckligt har identifierats och 
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utnyttjats som källa för invånarnas välmående och som en del av 
kommunens varumärke. Havsnärheten förverkligas som bäst som en del 
av kommuninvånarnas vardag i form av lättillgängliga rekreationsplatser, 
närnatur och mångsidiga tjänster som stöder sig på strandmiljön och som 
ökar välmåendet. Havsnärheten skapar även nya möjligheter att utveckla 
turismsektorn. 
 
Flera kommuner har identifierat havsnärheten som attraktionsfaktor och 
gått målmedvetet in för att befrämja den havsnära miljöns tillgänglighet. 
 
Vi undertecknade föreslår att man utarbetar en havsstrategi för Kyrkslätts 
kommun enligt Esbos och Helsingfors förebild. I strategin inkluderas utöver 
frilufts- och rekreationsobjekt även närnaturs- och välfärdstjänster och 
näringar som stöder sig på dem. Dessutom förutsätts att invånarna och 
eventuella intressentgrupper som en del av kommunens havsstrategi 
engageras genom en idétävling och kartläggning. Kommunen börjar som 
en del av utarbetandet av strategin befrämja öppning av stränder och 
förhandla med markägarna om metoder med vilka man når målet på ett 
sätt som tjänar alla parter. 
  
Kyrkslätt 8.4.2019” 
 
Motionen hade undertecknats av följande fullmäktigeledamöter och 
ersättare: Sanni Jäppinen, Krista Petäjäjärvi, Saara Huhmarniemi, Maarit 
Orko, Reetta Hyvärinen, Anna Kylmänen, Matti Kaurila, Timo Haapaniemi, 
Ville Salminen, Pekka M. Sinisalo, Susan Honka, Raija Vahasalo, Veikko 
Vanhamäki, Sanna Andersén, Kati Kettunen, Antti Kilappa, Irja Bergholm, 
Noora Piili, Elina Utriainen, Eero Lankia, Antti Salonen, Linda Basilier, Ulf 
Kjerin, Pirkko Lehtinen, Markus Myllyniemi, Jukka Tammi, Pekka Oksanen, 
Johanna Fleming, Outi Saloranta-Eriksson och Minna Hakapää. 

 
Beslut  Kommunfullmäktige beslutade sända motionen till kommunstyrelsen för 

beredning. 
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Svar på fullmäktigemotion 20/2021: Körsbärspark i Kyrkslätt (fge) 
Kommunstyrelsen 20.11.2023 § 399    
676/10.03.01.02/2021  
 
 
Beredare Underhållschef Annika Selart och kommunträdgårdsmästare Timo Barman 
 fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi, tfn 09 29671 (växel) 

 
Beslutsförslag Kommundirektör Virpi Sailas    
 
 Kommunstyrelsen beslutar ge svaret enligt redogörelsedelen på 

fullmäktigemotion 20/2021 och föreslå kommunfullmäktige att fullmäktige 
anser att svaret är tillräckligt och motionen slutbehandlad. 

 
Beslut Kommunstyrelsen beslutade enhälligt enligt förslaget. 
 
 
Beslutshistoria 
 
Samhällstekniska nämnden 26.10.2023 § 126  
  
Beredare Underhållschef Annika Selart och kommunträdgårdsmästare Timo Barman 

fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi, tfn 09 29671 (växel) 
 

Beslutsförslag Direktör för samhällstekniska väsendet Anna-Kaisa Kauppinen   
 vikarie chef för kommunalteknik Toni Keski-Lusa 
 
 Samhällstekniska nämnden beslutar ge svaret enligt redogörelsedelen på 

fullmäktigemotion 20/2021 och föreslå kommunstyrelsen och vidare 
kommunfullmäktige att fullmäktige anser att svaret är tillräckligt och 
motionen slutbehandlad. 

 
Behandling Under diskussionen framställde Antti Salonen följande anvisning: 

Kommuninvånarnas/företagens möjligheter att engagera sig beaktas då 
parken anläggs. 

 
 Ronja Karkinen, Hannu Valtanen, Kim Liljequist, Sanni Jäppinen, Jenny 

Snellman, Kim Åström, Ann-Christine Sved och Teemu Kelkka 
understödde anvisningen. 

 
 Ordföranden konstaterade att anvisningen understöddes enhälligt. 
 
 
Beslut Samhällstekniska nämnden beslutade enligt beslutsförslaget. 
 
 
Redogörelse Körsbärsträdens blomningstid är kort, sammanfaller med den varma 

perioden, är bara en vecka lång. Parken kunde till sina konstruktioner och 
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till sin växtlighet vara mångsidigare. Underhållstjänsterna föreslår att 
växtlighetsalternativ utöver körsbär kunde vara andra blommande träd, 
t.ex. prydnadsäpple, varvid parkens blomningstid kan förlängas. I 
anslutning till parken kan man dessutom plantera andra träd i japansk 
anda, så som katsura, japansk vingnöt och magnolia.  

 
                                           Kommunaltekniska underhållstjänsterna föreslår att en park med 

blommande träd genomförs som kommunalteknisk investeringsprojekt 
tidigast år 2027. Förslag om läge:                                       

 
                                           Sockenstuguparken, Finnsbackaparken, Kyrkdalsparkens norra område, 

Åängens ängar. 
 
 
Kommunfullmäktige 31.05.2021 § 55  
 
 Fullmäktigegruppen Pro Kyrkslätt / Minna Hakapää, Elina Utriainen, Pekka 

M. Sinisalo, Outi Saloranta-Eriksson, Noora Piili, Antti Kilappa och Anni-
Mari Syväniemi lämnade följande motion vid kommunfullmäktiges 
sammanträde 31.5.2021: 

 
 ”Parker är en väsentlig del av en trivsam tätort. Pro Kyrkslätt föreslår att 

körsbärsträd planteras i något av Kyrkslätts redan befintliga nio parker eller 
i ett helt nytt parkområde. Detta skulle öka Kyrkslättsbornas trivsel och 
stärka den positiva bilden av kommunen. Projektet kunde genomföras till 
exempel som ett gemensamt projekt för kommunen och kommuninvånarna 
genom att skaffa sponsorer för trädplantorna. 

 
 Körsbärsträd skulle naturligt passa in bland annat i Kyrkdalens park i 

närheten av Köpcentret Kirsikka. 
 
 
 Kyrkslätt 31.5.2021 
 Pro Kyrkslätt” 
 
 Utöver av Minna Hakapää, Elina Utriainen, Pekka M. Sinisalo, Outi 

Saloranta-Eriksson, Noora Piili, Antti Kilappa och Anni-Mari Syväniemi 
undertecknades motionen av följande fullmäktigeledamöter: Patrik Lundell, 
Anna-Mari Toikka, Timo Haapaniemi, Irja Bergholm, Marjut Frantsi-Lankia, 
Linda Basilier, Sanni Jäppinen och Anni-Mari Syväniemi.    

   
 
Beslut Kommunfullmäktige beslutade sända motionen till kommunstyrelsen för 

beredning.  
 
 
 
 Samhällstekniska nämnden 18.11.2021 § 161    
 676/10.03.01.02/2021    



 
 Kyrkslätts kommun 

Kommunstyrelsen 
Protokoll 26  39/62 

 
 
 
 
Beredare Parkmästare Timo Barman och vik. chef för kommunalteknik Ylva 

Wahlström, fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi 
 
 De kommunaltekniska tjänsterna konstaterar följande som svar på 

fullmäktigemotionen: 
 
 Grundande av en körsbärspark är en betydande investering, och därmed 

krävs det förhandsplanering för att se till att parken blir livskraftig. För att 
säkerställa ett hållbart slutresultat fordras det jordmåns-
/bördighetsundersökningar av växtunderlaget och jordmånen på den 
eventuella växtplatsen, så att man kan försäkra sig om att växterna har 
förutsättningar för att frodas på det planerade området. 
Iståndsättningsåtgärderna på växtunderlaget baserar sig på  
analysresultaten. Körsbärsparkens gräsmatta ska också planeras med ett 
slitstarkt växt- och växtplatsval som håller stora antal besökare. Det fanns 
ett planteringsområde med några bergkörsbärsträd (Prunus sargentii) i 
Kyrkdalsparken. Området utsattes ständigt för ofog. Man bytte ut träden 
som dött, och de som inte dött med anledning av ofoget, dog av skador på 
grund av fel slags växtunderlag, så som för blött underlag.   

 
 Körsbärsparksplanen kunde inkluderas i något av de följande eventuella 

nya investeringsobjekten så att man redan i planeringsskedet kunde 
beakta växtplatsen och fordringarna på växtunderlaget samt installeringar 
av eventuella bevattningsanordningar för varje träd. T.ex. bergskörsbäret, 
som trivs bäst hos oss av alla de japanska körsbären, är krävande med 
tanke på sin växtplats. Växtplatsen ska vara ljus för att blomningen ska blir 
riklig. 

 
 
Föredragande Direktör för samhällstekniksa väsendet Anna-Kaisa Kauppinen   
 
Beslutsförslag Samhällstekniska nämnden beslutar föreslå kommunstyrelsen och vidare 

kommunfullmäktige ovanstående svar på fullmäktigemotionen 20/2021:  
Körsbärspark i Kyrkslätt. 

 
 
Behandling Under behandlingen gav Aku Leijala följande förslag om återremittering: 

Att öka delaktighet och gemenskap bland kommuninvånare och företagare 
är mycket viktigt, vilket kunde främjas genom en körsbärspark. Tanken är 
att företag, föreningar och till och med privatpersoner skulle kunna 
sponsorera ett träd till parken så att man skulle ha en skylt under trädet 
som visar vems trädet är. Det finns säkert flera möjliga platser, och 
eftersom man har fått körsbärsparken i Kasberget i Helsingfors att frodas 
och blomstra, skulle man tro att det finns lämpligt bördig mark också för 
körsbärsträd i Kyrkslätt. Bakom kyrkan växer det tydligen också 
körsbärsträd. Förslaget har fått mycket understöd av kommuninvånarna i 
sociala medier. 
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Kommunstyrelsen 
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 Förslaget understöddes av Ronja Karkinen och Teemu Kelkka. 
 
 Kim Liljequist gav följande klämförslag: Om man överväger att anlägga en 

körsbärspark och beslut om saken fattas (i andra fall än i samband med 
nybyggande), ska planerandet och genomförandet av parken av 
kostnadsskäl förläggas till en sådan tid som Kyrkslätts kommunekonomi 
igen är i balans.* 

 Förslaget understöddes av Aleksander Polkko. 
 
 Ordföranden konstaterade att man ska rösta om återremitteringsförslaget, 

som vunnit understöd. Ordföranden föreslog följande omröstning: 
utgångförslaget är ”ja” och Aku Leijalas återremitteringsförslag ”nej”. 

 
 För utgångsförslaget röstade fem (5): Matti Kaurila, Pekka Jäppinen, 

Aleksander Polkko, Josephine Frimodig och Hannu Valtanen. 
 
 För Aku Leijalas remitteringsförslag röstade sex (6); Jenny Snellman, 

Sanni Jäppinen, Ronja Karkinen, Teemu Kelkka, Kim Liljequist och Aku 
Leijala.  

 
 Ordföranden konstaterade att nej-rösterna vann och 

återremitteringsförslaget vann med rösterna sex (6) - fem (5). 
 Klämförslaget förföll på grund av återremitteringen.   
 
Beslut Samhällstekniska nämnden beslutade återremittera svaret för beredning. 
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Svar på fullmäktigemotion nr 24/2021: Åtgärdsprogram för bekämpning av spansk skogssnigel 
(fge) 
Kommunstyrelsen 20.11.2023 § 400    
931/11.00.02/2021  
 
 
Beredare Miljöchef Anu Hynninen och underhållschef Annika Selart 
 fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi, tfn 09 29671 (växel) 

 
Beslutsförslag Kommundirektör Virpi Sailas    
 
 Kommunstyrelsen beslutar ge svaret enligt beskrivningsdelen som sitt svar 

på fullmäktigemotion 24/2021 och föreslår kommunfullmäktige att 
fullmäktige anser att svaret är tillräckligt och motionen slutbehandlad. 

 
Beslut Kommunstyrelsen beslutade enhälligt enligt förslaget. 
 
 
Beslutshistoria 
 
Samhällstekniska nämnden 26.10.2023 § 127  
  
 
 
Beredare Miljöchef Anu Hynninen och underhållschef Annika Selart 
 fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi, tfn 09 29671 (växel) 

 
Beslutsförslag Direktör för samhällstekniska väsendet Anna-Kaisa Kauppinen    
 vikarie chef för kommunalteknik Toni Keski-Lusa 
 
 Samhällstekniska nämnden beslutar ge svaret enligt redogörelsedelen på 

fullmäktigemotion 24/2021 och föreslå kommunstyrelsen och vidare 
kommunfullmäktige att fullmäktige anser att svaret är tillräckligt och 
motionen slutbehandlad. 

  
 
Beslut Samhällstekniska nämnden beslutade enligt beslutsförslaget. 
 
 
Redogörelse Miljöenheten och underhållsenheten inom serviceområdet för 

samhällsteknik har i samarbete gjort upp Kyrkslätts kommuns 
åtgärdsprogram för bekämpning av spansk skogssnigel. 
Åtgärdsprogrammet föreläggs samhällstekniska nämnden för 
godkännande under vårvintern 2024. 

 
 
Beslutshistoria Kommunfullmäktige 30.08.2021 § 99  
  

mailto:fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi
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 De Grönas fullmäktigegrupp / Reetta Hyvärinen lämnade följande motion 

vid kommunfullmäktiges sammanträde: 
 
 ”Den spanska skogssnigeln är en skadlig främmande art vars förekomst 

enligt invånares observationer har ökat kraftigt i Kyrkslätt under den 
gångna sommaren. För att främmande arter inte ska sprida sig i Kyrkslätt 
ska kommunen göra upp ett åtgärdsprogram för bekämpning av arten på 
samma sätt som t.ex. gjorts beträffande jätteloka och vresros. 

 
 Den bästa praxisen kan samlas in för åtgärdsprogrammet från andra 

kommuner som har längre erfarenhet av arbetet för bekämpning av 
skadliga arter. Sådana åtgärder kan vara bland annat kartläggning av 
platser där arten förekommer, synlig informationsspridning, instruktion i 
igenkänning av arten och invånarnas deltagande i bekämpningsarbetet. 

 
 Reetta Hyvärinen  
 De Grönas fullmäktigegrupp” 
 
 Förutom av Reetta Hyvärinen hade motionen även undertecknats av 

följande fullmäktigeledamöter: Johanna Fleming, Piia Aallonharja, Kim 
Åström, Martin Valtonen, Kim Liljequist, Jerri Kämpe-Hellenius, Josephine 
Frimodig, Sanni Jäppinen, Marjut Frantsi-Lankia, Liisa Kosonen, Ronja 
Karkinen, Anneli Granström, Katja Ylisiurua och Maarit Orko. 

   
 
    
  
Beslut Kommunfullmäktige beslutade sända motionen till kommunstyrelsen för 

beredning. 
 
 
 
 Samhällstekniska nämnden 18.11.2021 § 163  
  
 
 
Beredare vik. chefen för kommunalteknik Ylva Wahlström, miljöchef Anu Hynninen, 

miljöplanerare Merja Puromies, fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi 
 
 Kommunaltekniska tjänsterna och miljövårdsenheten konstaterar som svar 

på fullmäktigemotionen: 
 
 Den spanska skogssnigeln är en invasiv främmande art som ingår i den 

nationella förteckningen över främmande arter. Enligt lagstiftningen ska 
fastighetens ägare eller innehavare se till att skäliga åtgärder vidtas för att 
utrota eller begränsa spridningen av spanska skogssniglar som 
förekommer på fastigheten, om förekomsten av den spanska skogssnigeln 



 
 Kyrkslätts kommun 
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eller spridning av den kan orsaka betydande skada för den biologiska 
mångfalden eller medföra fara för hälsa eller säkerhet. På områden i 
kommunens ägo svarar underhållstjänsterna för bekämpningen av 
främmande arter.   

 
 Arten sprids med trädgårdsprodukter som transporteras av människor och 

den spanska skogssnigeln går korta sträckor till exempel från en fastighet 
till en annan.  

 
 Det har inte konstaterats att spanska skogssniglar skulle ha förorsakat 

växtligheten i Kyrkslätts kommuns parkområden nämnvärda skador.  
 
 Underhållstjänsterna har inte vidtagit några särskilda åtgärder mot spanska 

skogssniglar. Spanska skoggsniglar kan förorsaka fastighetsägare förtret 
särskilt när de förekommer i stora mängder. De som använder allmänna 
områden kan uppleva spanska skogssniglar som obehagliga.  

 
 I Kyrkslätts kommun har man vaknat till problem som förorsakats av 

spanska skogssniglar. Bekämpningen av den spanska skogssnigeln i 
Kyrkslätts kommuns område beror i huvudsak på kommuninvånarnas 
aktivitet. Man uppmuntrar kommuninvånarna till självständig bekämpning 
på gårdarna, i trädgårdarna och i allmänna områden. 

 
 I Kyrkslätts kommun startades en tjänst för avhämntning av spanska 

skoggsniglar som samlats med kommuninvånarnas talkokrafter våren 
2021. Ett likadant arrangemang används t.ex. i Borgå. Syftet med 
avhämtningstjänsten är att minska belastningen av den fastighetsspecifika 
avfallshanteringen för aktiva kommuninvånare. Underhållstjänsterna 
avhämtar de samlade sniglarna från överenskommen plats och för dem till 
ändamålsenlig avfallshantering. Kommunens avhämtningstjänst och 
bekämpning av den spanska skogssnigeln på egen hand har tillkännagetts 
bl.a. på kommunens webbplats och på kommunens kanaler i sociala 
medier. Miljövården och underhållstjänsterna ger kommuninvånarna 
handledning och rådgivning i identifiering av invasiva främmande arter och 
hur man på rätt sätt bekämpar dem. 

 
 Miljövårdsenheten och underhållstjänsterna samlar uppgifter om förekomst 

av invasiva främmande arter i Kyrkslätt. I miljövårdsenheten har 
utredningen av förekomster av främmande arter koncentrerat sig på 
jättelokor, som enheten också bekämpat i privatägda områden. I 
kommunen förekommer fortfarande många livskraftiga förekomster av 
jätteloka, som ännu ska bekämpas i flera år. Miljövårdsenhten koordinerar 
upprätthållandet av sidan Invasiva främmande arter på kommunens 
webbplats och utarbetandet av åtgärdsprogrammet ”Utrotning av 
jättelokor”. Det pågående ”Projektet för att bekämpa vresros 2021 i 
Kyrkslätt” är ett separat projekt som får statsfinansiering och som 
koordineras av underhållstjänsterna. 

 
Föredragande Direktör för samhällstekniska väsendet Anna-Kaisa Kauppinen   



 
 Kyrkslätts kommun 

Kommunstyrelsen 
Protokoll 26  44/62 

 
 
 
Beslutsförslag Samhällstekniska nämnden beslutar föreslå kommunstyrelsen och vidare 

kommunfullmäktige ovanstående svar på fullmäktigemotionen 24/2021: 
Åtgärdsprogram för bekämpning av spansk skogssnigel. 

 
 
Behandling Under behandlingen gav Hannu Valtanen följande förslag till anvisning; 

Kommunen informerar aktivt kommuninvånarna om bekämpning av 
främmande arter. 

 
 Förslaget understöddes av Sanni Jäppinen, Matti Kaurila, Aku Leijala, 

Pekka Jäppinen, Ronja Karkinen, Aleksander Polkko, Kim Liljequist och 
Jenny Snellman. 

 
 Samhällstekniska nämnden godkände enhälligt förslaget. 
   
 Kim Liljequist gav följande klämförslag: Man utreder möjligheten att 

införa/välja en årligen återkommande dag i kalendern för gemensamma 
frivilliga talkon som gäller hela kommunens område, då kommuninvånarna 
tillsammans skulle bekämpa den spanska skogssnigeln och andra 
främmande arter i sin näromgivning. Detta skulle vara verksamhet som 
ökar kommuninvånarnas gemensamma positiva kommunimage och det 
skulle inte få orsaka tilläggskostnader för kommunen. 

 
 Förslaget understöddes av Aku Leijala, Josephine Frimodig och Jenny 

Snellman. 
 
 Samhällstekniska nämnden godkände enhälligt förslaget. 
 
Beslut Samhällstekniska nämnden beslutade 
 
 1 
 föreslå kommunstyrelsen och vidare kommunfullmäktige ovanstående svar 

på fullmäktigemotionen 24/2021: Åtgärdsprogram för bekämpning av 
spansk skogssnigel 

 
 2 
 ge följande anvisning: Kommunen informerar aktivt kommuninvånarna om 

bekämpning av främmande arter. 
 
 
 Samhällstekniska nämnden lade till följande kläm: Man utreder möjligheten 

att införa/välja en årligen återkommande dag i kalendern för gemensamma 
frivilliga talkon som gäller hela kommunens område, då kommuninvånarna 
tillsammans skulle bekämpa den spanska skogssnigeln och andra 
främmande arter i sin näromgivning. Detta skulle vara verksamhet som 
ökar kommuninvånarnas gemensamma positiva kommunimage och det 
skulle inte få orsaka tilläggskostnader för kommunen. 

 



 
 Kyrkslätts kommun 

Kommunstyrelsen 
Protokoll 26  45/62 

 
 
 
 
 Kommunstyrelsen 30.11.2021 § 545    
 931/11.00.02/2021    
 
 
Beredare vik. chefen för kommunalteknik Ylva Wahlström, miljöchef Anu Hynninen, 

miljöplanerare Merja Puromies, fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi 
 
Föredragande Kommundirektör Tarmo Aarnio   
 
Beslutsförslag Kommunstyrelsen beslutar  
 
 1 
 föreslå kommunfullmäktige ovanstående svar på fullmäktigemotion 

24/2021: Åtgärdsprogram för bekämpning av spansk skogssnigel 
 
 2 
 antecknar för kännedom samhällstekniska nämndens anvisning i ärendet: 

Kommunen informerar aktivt kommuninvånarna om bekämpning av 
främmande arter. 

 
 3 
 antecknar för kännedom följande kläm av samhällstekniska nämnden: Man 

utreder möjligheten att införa/välja en årligen återkommande dag i 
kalendern för gemensamma frivilliga talkon som gäller hela kommunens 
område, då kommuninvånarna tillsammans skulle bekämpa den spanska 
skogssnigeln och andra främmande arter i sin näromgivning. Detta skulle 
vara verksamhet som ökar kommuninvånarnas gemensamma positiva 
kommunimage och det skulle inte få orsaka tilläggskostnader för 
kommunen. 

 
 4 
 justera protokollet för denna paragrafs del vid sammanträdet. 
 
 
Behandling Vik. chef för kommunalteknik Ylva Wahlström presenterade ärendet. En 

diskussion fördes. Under behandlingen gav Saara Huhmarniemi med 
understöd av Marjut Frantsi-Lankia, Anna Aintila, Markus Myllyniemi, Piia 
Aallonharja,  Kim Åström, Anna Sahiluoma, Ville Salminen och Timo 
Haapaniemi följande återremitteringsförslag: ”Motivering: I 
fullmäktigemotionen föreslogs att kommunen gör upp ett åtgärdsprogram 
för bekämpning av spansk skogssnigel. Ur svaret framgår inte om 
kommunen har för avsikt att göra upp en åtgärdsplan eller inte. Anvisning 
för den fortsatta beredningen: Kommunen utreder möjligheterna för att 
göra upp ett åtgärdsprogram för bekämpning av spansk skogssnigel. Med 
hjälp av åtgärdsprogrammet kan man på lång sikt bekämpa den 
främmande arten, förbättra koordineringen av frivilligarbete och mera 
noggrant övervaka spridningen av spansk skogssnigel på kommunens 
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område. Man har god erfarenhet av åtgärdsprogrammen som kommunen 
tidigare har gjort upp för bekämpning av jätteloka och vresros.” 
Kommunstyrelsen godkände enhälligt återremitteringsförslaget. 

 
Beslut Kommunstyrelsen beslutade återremittera ärendet för 

tjänstemannaberedning. 
 
För kännedom  
   
 
 



 
 Kyrkslätts kommun 

Kommunstyrelsen 
Protokoll 26  47/62 

 
 
 
Västra Nylands vatten och miljö rf:s höstmöte 23.11.2023 
Kommunstyrelsen 20.11.2023 § 401    
289/00.04.02/2023  
 
 
Beredare Ledningens assistent Gunnel Ekström,   
 fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi, tfn 09 29671 (växel) 

 
Beslutsförslag Kommundirektör Virpi Sailas    
 
 Kommunstyrelsen beslutar    

 
1  
välja kommunens representant och ersättare till Västra Nylands vatten och 
miljö rf:s höstmöte 23.11.2023   
 
2  
om givande av eventuella anvisningar till kommunens representant   
 
3  
justera protokollet för denna paragrafs del vid sammanträdet. 

 
Beslut Kommunstyrelsen beslutade enhälligt 

 
1 
välja Kati Kaihlaranta till kommunens representant och Edla Niemi till 
ersättare vid Västra Nylands vatten och miljö rf:s bolagsstämma 
23.11.2023 
 
2 
att den inte ger anvisningar för bolagsstämman till representanten 
 
3 
justera protokollet för denna paragrafs del vid sammanträdet. 

 
För kännedom Västra Nylands vatten och miljö rf, de valda representanterna 
 
Redogörelse Kommunstyrelsen beslutade välja Kati Kaihlaranta till kommunens 

representant vid Västra Nylands vatten och miljö rf:s vårmöte 25.4.2023. 
Till ersättare valdes Edla Niemi. 
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 Kyrkslätts kommun 

Kommunstyrelsen 
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Samkommunen Helsingforsregionens trafiks höstsamkommunsstämma 28.11.2023 
Kommunstyrelsen 20.11.2023 § 402    
361/00.04.02/2023  
 
 
Beredare Ledningens assistent Gunnel Ekström,   
 fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi, tfn 09 29671 (växel) 

 
Beslutsförslag Kommundirektör Virpi Sailas    
 
 Kommunstyrelsen beslutar    

 
1 
välja kommunens representant till HRT:s samkommunsstämma 
28.11.2023   
 
2 
om givande av eventuella anvisningar till representanten vid 
samkommunsstämman   
 
3 
justera protokollet för denna paragrafs del vid sammanträdet. 

 
Behandling Kommunstyrelsen förde en diskussion om anvisningar om godkännande 

av HRT:s budget och iakttagande av de kommunvisa överskotten i 
medlemskommunernas kommunandelar under perioden för verksamhets- 
och ekonomiplanen.  Vid HRT:s samkommunsstämma håller 
huvudstadsregionens kommuner på att ge ett ändringsförslag om att 
HRT:s verksamhets- och ekonomiplan 2024–2026 ändras så att hela 
inflödet av det kommunvisa överskottet (prognos år 2023: 76,76 milj. euro) 
i sin helhet beaktas som belopp som minsakar medlemskommunernas 
kommunandelar åren 2024–2026 enligt inflödet av kommunvist överskott i 
respektive kommun. 

 
Beslut Kommunstyrelsen beslutade enhälligt 

 
1 
utse Markus Myllyniemi till Kyrkslätts kommuns representant vid HRT:s 
höstsamkommunsstämma 28.11.2023.  
 
2 
ge representanten vid samkommunsstämman som anvisning att Kyrkslätts 
kommun kan understöda iakttagande av hela inflödet av det kommunvisa 
överskottet i sin helhet som belopp som minskar medlemskommunernas 
kommunandelar åren 2024–2026. 
 
3 
justera protokollet för denna paragrafs del vid sammanträdet. 
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 Kyrkslätts kommun 

Kommunstyrelsen 
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För kännedom HRT, representanten vid samkommunsstämman 
 
Redogörelse Samkommunen Helsingforsregionens trafik håller 

höstsamkommunsstämma tisdag 28.11.2023 med början kl. 9.00 som 
elektronisk stämma och/eller i HRT:s huvudlokaler i Helsingfors. Länken till 
det elektroniska sammanträdet sänds till de anmälda deltagarna. 

 
Medlemskommunerna har ombetts utse sin representant till 
samkommunsstämman och meddela vem som utsetts till representant till 
HRT:s registratur per e-post till adressen hsl@hsl.fi senast fredag 
24.11.2023. 

 
Markus Myllyniemi deltog som kommunens representant vid HRT:s 
samkommunsstämma 23.5.2023. 

 
 
   



 
 Kyrkslätts kommun 

Kommunstyrelsen 
Protokoll 26  50/62 

 
 
 
Espoon seudun koulutuskuntayhtymä Omnias samkommunsstämma 12.12.2023 
Kommunstyrelsen 20.11.2023 § 403    
431/00.04.02/2023  
 
 
Beredare Ledningens assistent Gunnel Ekström,   
 fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi, tfn 09 29671 (växel) 

 
Beslutsförslag Kommundirektör Virpi Sailas    
 
 Kommunstyrelsen beslutar    

 
1  
välja kommunens representant till Espoon seudun koulutuskuntayhtymä 
Omnias samkommunsstämma 12.12.2023   
 
2  
om givande av eventuella anvisningar till kommunens representant. 

 
Beslut Kommunstyrelsen beslutade enhälligt 

 
1 
välja Timo Haapaniemi till kommunens representant och Maija Jäntti till 
ersättare till Espoon seudun koulutuskuntayhtymä Omnias 
samkommunsstämma 12.12.2023 
 
2 
att den inte ger kommunens representant särskilda anvisningar. 

 
För kännedom Omnia, den utsedda representanten 
 
Redogörelse Sammanträdet hålls tisdag 12.12.2023 kl. 11.00. 
  
 Sammanträdet hålls som Teams-sammanträde, varför vi ber er meddela 

sammanträdesrepresentantens namn och kontaktuppgifter (e-postadress 
och telefonnummer) så fort som möjligt efter valet av representant.  

 
 Länken för deltagande i sammanträdet skickas till representanterna per e-

post före sammanträdet. 
  
 Timo Haapaniemi utnämndes till kommunens representant vid Espoon 

seudun koulutuskuntayhtymä Omnias samkommunsstämma 6.6.2023. 
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Kommunstyrelsen 
Protokoll 26  51/62 

 
 
 
Lagligheten och verkställigheten av kommunfullmäktiges beslut 30.10.2023 
 
Kommunstyrelsen 20.11.2023 § 404  
    

 
Beredare  Gunnel Ekström, ledningens assistent, gunnel.ekstrom@kirkkonummi.fi 

  
Föredragande Kommundirektör Virpi Sailas, fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi 

 
Beslutsförslag Kommunstyrelsen konstaterar i det syfte som avses i 96 § i 

kommunallagen att kommunfullmäktiges beslut 30.10.2023 har tillkommit i 
riktig ordning och att de inte heller i övrigt strider mot lag eller förordning, 
varför de utan hinder kan verkställas. 

 
 Dessutom fattar kommunstyrelsen separata verkställighetsbeslut enligt 

följande: 
 

§ 81 
Samarbetsavtal mellan Kyrkslätt, Vichtis och Sjundeå kommuner om 
ordnande av offentlig arbetskraftsservice samt plan för ordnande av 
arbetskraftsservice 
Beslut med avtal sänts till arbets- och näringsministeriet och för kännedom 
till Vichtis och Sjundeå kommuner 
 
§ 82 
Godkännande av projektplanen för Nissnikuhuset 
Beslutet har sänts till serviceområdena för samhällsteknik och bildning 
samt ekonomienheten 
 
§ 83 
Ändring av stadgan för Statsrådet C.F. och Maria von Wahlbergs fond 
Beslutet har sänts till serviceområdet för samhällsteknik och 
ekonomienheten 
 
§ 84 
Ändring av avskrivningsplanen 
Beslutet har sänts till ekonomienheten. 
 
§ 85 
Svar på fullmäktigemotion 7/2022: Iståndsättning av Kyrkslätts sjöar 
samt kustvatten och strömmande vatten 
Beslutet har sänts till serviceområdet för samhällsteknik och miljöchefen 
 
§ 86 
Anhängiga fullmäktigemotioner 
Antecknades för kännedom 

 
Beslut Kommunstyrelsen beslutade enhälligt enligt förslaget. 



 
 Kyrkslätts kommun 

Kommunstyrelsen 
Protokoll 26  52/62 

 
 
 
Kommundirektörens presentation av aktuella ärenden 
Kommunstyrelsen 20.11.2023 § 405    
36/00.01.02/2023  
 
 
Beredare Kommundirektör Virpi Sailas,   
 fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi, tfn 09 29671 (växel) 

 
Beslutsförslag Kommundirektör Virpi Sailas   
 
 Kommunstyrelsen beslutar anteckna kommundirektörens 

aktualitetsöversikt för kännedom. 
 
Beslut Kommunstyrelsen beslutade anteckna kommundirektörens 

aktualitetsöversikt för kännedom. 
 
Redogörelse Kommunstyrelsen presenterar aktuella ärenden under beredning: 
  

- Beredningssituationen gällande den nya kommunstrategin 
 

- Entimmeståget till Åbo Ab:s aktuella ärenden 
 

Aktieägarna i Entimmeståget till Åbo Ab har 8.11 inlett förhandlingar om 
forstättning av projektet Entimmeståget till Åbo. Avsikten är att 
bolagsstämman i december beslutar om ändringar i bolagsordningen som 
den fortsatta beredningen av projektet förutsätter (utvidgning av bolagets 
verksamhet till anläggningen av banan), ansökan om bidraget 2023 CEF 
Transport samt ändringen av grunderna för planeringen av banan. De ovan 
nämnda besluten ökar inte Kyrkslätts kommuns eller andra delägares 
aktuella ekonomiska åtaganden. Kommunen beslutar separat huruvida 
kommunen deltar i fortsättningen på bolaget och den fortsatta 
finansieringen av bolaget. 
 
- HRT:s lägesrapport 

 
   

mailto:fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi
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Beslut som inkommit för förfarande med övertagningsrätt enligt 92 § i kommunallagen 
 
Kommunstyrelsen 20.11.2023 § 406  
    

 
Organens protokoll 
 
Bildnings- och fritidsnämnden 31.10.2023 
Direktionen för affärsverket Kyrkslätts vatten 8.11.2023 
 
 
Tjänsteinnehavarbeslut 
 
Förteckningen över tjänsteinnehavarbeslut för övervakning ingår som 
bilaga. Tjänsteinnehavarbesluten med bilagor finns i sin helhet att läsa i 
sammanträdessystemet: (filer / kommunstyrelsen / viranhaltijapäätökset). 
 
 

Föredragande Kommundirektör Virpi Sailas, fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi 
 

Beslutsförslag Kommunstyrelsen antecknar besluten ovan som föreslagits att med stöd 
av 92 § i kommunallagen tas till behandling för kännedom och beslutar att 
Kommunstyrelsen inte tar ärendena till behandling. 
 

Beslut Kommunstyrelsen beslutade enhälligt enligt förslaget. 
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Protokoll för kännedom 
 
Kommunstyrelsen 20.11.2023 § 407  
    

 
Samkommunen för Västra Nylands folkhögskola, stämman 31.10.2023 
Direktionen för KUUMA-regionens affärsverk, 8.11.2023 
 
 
 

Föredragande  Kommundirektör Virpi Sailas, fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi 
 

Beslutsförslag Kommunstyrelsen antecknar protokollen för kännedom. 
 

Beslut Kommunstyrelsen beslutade enhälligt enligt förslaget. 
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Övriga ärenden 
 
Kommunstyrelsen 20.11.2023 § 408  
    

 
 
 
Inga övriga ärenden att ta till behandling. 
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Anvisning för sökande av ändring gäller paragraferna: § 390, § 391, § 393, § 
394, § 395, § 396, § 397, § 398, § 399, § 400, § 404, § 405, § 406, § 407, § 408 

 

Besvärsförbud 

I beslut, som gäller endast beredning eller verkställighet, får ändring inte sökas 
enligt 136 § i kommunallagen 
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Anvisning för sökande av ändring gäller paragraferna: § 392 

 

Kommunalbesvär 

  

Anvisning om kommunalbesvär till Helsingfors förvaltningsdomstol över 
kommunstyrelsens beslut 

Ändring i detta beslut söks genom besvär. Ändring i ett beslut med anledning av ett 
rättelseyrkande får sökas genom kommunalbesvär endast av den som framställt rättelseyrkandet. 

Om beslutet har ändrats med anledning av rättelseyrkandet, får ändring i beslutet sökas också av 
den som beslutet avser eller av den vars rätt, skyldighet eller fördel direkt påverkas av beslutet 
(part) samt av kommunmedlemmarna. 

  

Besvärsmyndighet 

Ändring i beslutet söks hos Helsingfors förvaltningsdomstol. 

  

Besvärstid 

Besvären ska anföras inom 30 dagar från delfåendet av beslutet. 

  

Delfående 

En part anses ha fått del av beslutet, om inte annat visas, inom sju dagar efter att brevet avsändes. 
Vid användandet av normal elektronisk delgivning med partens samtycke, anser man att parten fått 
information om beslutet den tredje dagen efter att meddelandet skickades, ifall inte annan visas. 

När det används bevislig delgivning anses en part ha fått del av beslutet vid den tidpunkt som 
framgår av mottagningsbeviset eller som är antecknad i ett särskilt intyg över delfående av 
beslutet. 

En kommunmedlem anses ha fått del av beslutet sju dagar efter det att protokollet fanns tillgängligt 
i det allmänna datanätet. 

Dagen för delfåendet eller den dag då beslutet lagts fram ska inte medräknas då tiden för sökande 
av ändring beräknas. Om sista dagen av den bestämda tiden infaller på helgdag, 
självständighetsdagen, första maj, julaftonen eller midsommaraftonen eller helgfri lördag får besvär 
anföras första vardagen därefter. 

  

Grunder för kommunalbesvär 
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Kommunalbesvär får anföras på den grunden att 

  

- - beslutet har tillkommit i felaktig ordning, 

- - den myndighet som fattat beslutet har överskridit sina befogenheter, eller 

- - beslutet annars strider mot lag. 

  

Ändringssökanden ska framföra besvärsgrunderna till besvärsmyndigheten innan besvärstiden 
löper ut. 

  

Besvärsskriftens innehåll 

Besvärsskriften ska göras skriftligt. Också en elektronisk handling uppfyller kraven på skriftlig form. 

I besvärsskriften som ska riktas till besvärsmyndigheten ska anges: 

–          det beslut i vilket ändring söks 

–          till vilka delar ändring söks i beslutet och vilka ändringar som yrkas 

–          de grunder på vilka ändring yrkas. 

  

I besvären ska anges ändringssökandens namn och hemkommun. Om ändringssökandens talan 
förs av hans eller hennes lagliga företrädare eller ombud eller om någon annan person har avfattat 
besvären, ska även denna persons namn och hemkommun anges. 

I besvären ska dessutom ingå postadress, telefonnummer och andra behövliga kontaktuppgifter. 
Ifall besvärsmyndighetens beslut kan ges till kännedom som elektroniskt meddelande, begär man 
också att e-postadressen meddelas som kontaktuppgift. 

Ändringssökanden, den lagliga företrädaren eller ombudet ska underteckna besvären. 

  

Till besvärsskriften ska bifogas 

- det beslut i original eller som kopia i vilket ändring söks genom besvär 

- intyg över vilken dag beslutet har delgetts eller någon annan utredning över när besvärstiden har 
börjat 

- de handlingar som ändringssökanden åberopar som stöd för sitt yrkande, om de inte redan 
tidigare lämnats in till myndigheten. 
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Inlämning av besvärsskriften 

Besvärsskriften ska inom besvärstiden lämnas till Helsingfors förvaltningsdomstol på adressen: 

  

Helsingfors förvaltningsdomstol 

Banbyggarvägen 5 

00520 HELSINGFORS 

  

Telefon: 029 56 42000 (växel), Kundtjänst/registratorskontoret 029 56 42069 

Telefax: 029 56 42000 

E-post: helsinki.hao@oikeus.fi 

Tjänstetid: 8.00–16.15 

Besvär kan också anföras hos förvaltnings- och specialdomstolarnas e-tjänst på 

adressen https://asiointi.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet/#/ 

   

Besvärsskriften kan på eget ansvar sändas per post eller med bud. Besvärshandlingarna ska 
lämnas till posten i så god tid att de hinner fram senast på den sista dagen av besvärstiden före 
ämbetstidens slut. 

På eget ansvar kan besvärsskriften också sändas per telefax eller e-post inom den utsatta 
besvärstiden. En handling som ska sändas inom utsatt tid ska före utgången av den utsatta tiden 
tillställas rättskipningsmyndigheten så att handlingen finns tillgänglig för myndigheten i 
mottagarapparaten eller datasystemet. 

  

Avgift för behandling av besvären 

Hos den som inleder ett ärende som gäller ändringssökande tas det ut en 

rättegångsavgift i enlighet med lagen om domstolsavgifter (1455/2015). 

Aktuell information om rättegångsavgifterna finns på Domstolsväsendets webbplats   

  

Skadeståndsärenden 

Förvaltningsdomstolen prövar inte krav som gäller grund för skadestånd eller skadeståndsbelopp. 
Den behöriga allmänna domstolen (tingsrätten) behandlar tvistemål som gäller skadeståndskrav. 

  

https://asiointi.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet/%23/
https://oikeus.fi/tuomioistuimet/sv/index/utrattandeavarendenochoffentlighet/avgifter/rattegangsavgiftervidforvaltningsdomstolarna.html
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Arbetsavtalsärenden 

Förvaltningsdomstolen tar inte besvär, som gäller beslutets stridighet med arbetsavtalslagen, till 
prövning. Den allmänna domstolen (tingsrätten) behandlar tvistemål som gäller tolkning av 
arbetsavtalslagen. 
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Anvisning för sökande av ändring gäller paragraferna: § 401, § 402, § 403 

 

Anvisning för rättelseyrkande 

  

Rättelseyrkande till kommunstyrelsen 

Den som är missnöjd med detta beslut kan göra en skriftlig begäran om omprövning. Ändring i 
beslutet får inte sökas genom besvär hos domstolen. Ett rättelseyrkande får framställas av den 
som beslutet avser eller av den vars rätt, skyldighet eller fördel direkt påverkas av beslutet (part) 
samt av kommunmedlemmarna. 

 Myndighet till vilken rättelseyrkande ska framställas 

Rättelseyrkandet framställs till kommunstyrelsen i Kyrkslätt. 

 Tidsfrist för rättelseyrkande 

Rättelseyrkandet ska framställas inom 14 dagar från delfåendet av beslutet. 

 Delfående 

En part anses ha fått del av beslutet, om inte annat visas, inom sju dagar efter att brevet avsändes. 
Vid användandet av normal elektronisk delgivning med partens samtycke, anser man att parten fått 
information om beslutet den tredje dagen efter att meddelandet skickades, ifall inte annan visas. 

När det används bevislig delgivning anses en part ha fått del av beslutet vid den tidpunkt som 
framgår av mottagningsbeviset eller som är antecknad i ett särskilt intyg över delfående av 
beslutet. 

En kommunmedlem anses ha fått del av beslutet sju dagar efter det att protokollet fanns tillgängligt 
i det allmänna datanätet. 

Dagen för delfåendet eller den dag då beslutet lagts fram ska inte medräknas då tiden för yrkande 
på rättelse beräknas. Om sista dagen av den bestämda tiden infaller på helgdag, 
självständighetsdagen, första maj, julaftonen eller midsommaraftonen eller helgfri lördag får 
rättelseyrkande framställas första vardagen därefter. 

 Rättelseyrkandets innehåll 

Rättelseyrkandet ska framställas skriftligt. Också en elektronisk handling uppfyller kraven på 
skriftlig form. 

I rättelseyrkandet som ska riktas till kommunstyrelsen ska anges 

 - det beslut i vilket rättelse söks 

- till vilka delar rättelse söks i beslutet och hurdan rättelse som yrkas 

- de grunder på vilka rättelse yrkas 
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- ändringssökandens namn, hemkommun, postadress och telefonnummer 

- ifall beslutet om rättelseyrkande kan ges till kännedom som elektroniskt meddelande, begär man 
också att e-postadressen meddelas som kontaktuppgift. 

- om ändringssökandens talan förs av hans eller hennes lagliga företrädare eller ombud eller om 
någon annan person har uppgjort rättelseyrkandet, ska i rättelseyrkandet uppges 
kontaktuppgifterna till denna person. 

  

Inlämning av rättelseyrkandet 

Rättelseyrkandet ska lämnas till adressen nedan under tjänstetid, innan tiden för yrkande på 
rättelse går ut. 

Omprövningsbegäran ska postas i så god tid att den hinner fram till kommunens registratur, på den 
sista dagen för tiden för begäran om omprövning, innan registraturens tjänstetid slutar. 
Rättelseyrkandet kan före utgången av tiden för yrkande på rättelse lämnas också som telefax eller 
per e-post på avsändarens eget ansvar. 

 Kontaktuppgifter: 

Kyrkslätts kommun 
Postadress: PB 20, 02401 Kyrkslätt 
Besöksadress: Ervastvägen 2, servicekontoret eller registraturen 1 vån., Kyrkslätt 
  
Tjänstetid: 8.30 - 16.00, måndagar 8.30 - 17.00 

 tfn växel 09-29671, fax (09) 8786 053 

e-post: kirjaamo@kirkkonummi.fi 

 Avgift för behandling av rättelseyrkandet 

Ingen avgift tas ut för behandling av rättelseyrkandet. 


